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Secretaria/fu 
 
 
 
Acta de la sessió extraordinària del Ple   
 
Núm. de la sessió:     5 
Data: 25.04.12 
Horari: de 20.00 a  23.15 h 
Lloc: Casa de la Vila 
 
Hi assisteixen: 
 
Estanislau Fors Garcia, alcalde-president 
Joaquim Barris Garcia, tinent d’alcalde 
Maria Belén Quintero Aragón, tinent d’alcalde 
Susanna Mir Julià, tinent d’alcalde 
Soraya Real Iglesias, tinent d’alcalde 
Román Pascual Rodríguez, tinent d’alcalde 
Alejandro Acero Cherta, tinent d’alcalde 
José Almansa Aragón, regidor 
Ramon Vinyes Vilà, regidor 
Santiago Fontbona Arbós, regidor 
Lorena Estrada Ocaña, regidora 
Maria Isabel Illescas Sánchez, regidora 
Maria Assumpció Balliu Tenas, regidora 
Isabel Roig Casas, regidora  
Josep Antoni López Navarro, regidor 
David Caldeira Bacardit, regidor 
Annabel Moreno Nogué, regidora 
Catalina Victory Molné, secretària 
 
El president obre la sessió. A continuació es tracten els assumptes inclosos en el 
següent: 
 
Ordre del dia 
 
1.- Aprovació de l’acta del 21 de març del 2012.- La secretària llegeix 
l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, celebrada amb caràcter ordinari  el dia 21 de 
març de 2012. L’acta s’aprova per unanimitat dels assistents. 
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2.- Proposta  de foment d’ocupació, davant la situació de crisi, per millorar 
la rehabilitació d’edificis durant l’any 2012.- L’alcalde Sr. Fors dóna compte 
d’aquesta proposta d’acord: 
 
Atès que actualment el nostre país viu una situació de crisi profunda que afecta 
greument l’activitat econòmica i que aquesta, alhora, agreuja la situació laboral de les 
persones, i repercuteix fonamentalment en la qualitat de vida i en els drets socials que 
ens són propis. 
 
Atès que el municipi d’Arenys de Mar igualment es veu afectat per aquesta crisi global i 
que és voluntat d’aquesta corporació, la d’adoptar aquelles mesures de reactivació de 
l’activitat econòmica i foment de l’ocupació que ens impulsin a crear un espai de 
sortida de la crisi, donant suport a aquells sectors, com ho és el de la construcció, que 
han estat molt directament afectats. 
 
Atès que el municipi d’Arenys de Mar, des de fa més de tres anys està vivint un procés 
de recessió important en l’activitat d’edificació, que es comptabilitza en un alt 
percentatge superior al 30% i que, alhora, això afecta també a les mesures de 
rehabilitació i manteniment dels edificis en aquelles condicions de seguretat i salubritat 
necessàries. 
 
Atès que actualment l’Ordenança fiscal núm. 6 en relació amb l’Impost municipal sobre 
construccions, instal�lacions i obres, preveu en el seu article 6è, l’aplicació d’uns 
beneficis fiscals de concessió potestativa, en aquells supòsits en què les construccions, 
instal�lacions i obres siguin declarades d’especial interès o utilitat municipal, en aquells 
casos en què concorrin circumstàncies socials, culturals, historicoartístiques o de 
foment de l’ocupació que ho justifiquin. 
 
Atès que l’esmentada Ordenança preveu la bonificació del 95% sobre l’impost de 
construccions, instal�lacions i obres en aquells casos en què es tracti d’obres o part 
d’obres de rehabilitació de façanes, que siguin visibles des de la via pública i que convé 
justificar la necessitat d’aplicar aquesta bonificació d’acord amb la situació de crisi i la 
necessitat urgent de fomentar l’ocupació, en un sector com és el de la construcció, 
alhora que promoure la necessària rehabilitació i manteniment dels edificis. 
 
Atès que és de competència del Ple de la corporació, de conformitat amb l’article 
103.2 a) del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós 
de la Llei reguladora de les hisendes locals, la declaració d’especial interès o utilitat 
municipal per concórrer-hi circumstàncies socials, culturals, historicoartístiques o de 
foment de l’ocupació, per a la posterior aplicació de les bonificacions potestatives que 
estableix l’Ordenança fiscal núm. 6, en el seu article 6è, apartat primer: ”Bonificació del 
95% quan es tracti d’obres o part d’obres de rehabilitació de façanes que siguin visibles 
des de la via pública”. 
 
D’acord amb el que he exposat es proposa al Ple de la corporació l’adopció del 
següent acord: 
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1.- Declarar d’especial interès o utilitat municipal per motius de foment de l’ocupació, 
davant l’especial situació de crisi econòmica al municipi, durant l’any 2012, aquelles 
obres o part d’obres de rehabilitació de façanes per a l’aplicació de les bonificacions 
potestatives que estableix l’Ordenança Fiscal núm.6, en el seu article 6è, apartat 
primer, amb la  bonificació del 95% de l’Impost sobre construccions, instal�lacions i 
obres.  
 
2.- Fer públic el present acord a través del tauler d’edictes de la corporació i el web 
municipal a fi de donar-ne general coneixement. 
 

- La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix:  Gràcies senyor alcalde, bona nit a tothom. Només 
proposar al Govern que recuperi la subvenció de façanes i que torni a crear una 
partida pressupostària per a aquesta finalitat, com existia abans, quan totes les 
persones que s’arranjaven les façanes podien sol�licitar aquesta subvenció i entre totes 
elles es repartia l'import consignat. Era molt més beneficiós que la simple rebaixa de 
l’impost. 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix:  Al grup municipal de la CUP entenem que es bonifiquin en 
l’Impost de construccions, instal�lacions i obres, l’ICIO, els propietaris de les façanes 
que explícitament ho han demanat però que, com especifica l’article 6 de l’Ordenança 
fiscal, no compleixen els requisits per ser declarades d’especial interès o d’utilitat 
municipal per concorre-hi circumstàncies socials, culturals o historicoartístiques. 
I ho pensem així perquè en aquest mateix article també es diu que un dels motius per 
rebre la bonificació és que es fomenti l’ocupació. I actualment, arran de la profunda 
crisi que patim, el foment de l’ocupació sí que acaba essent un bon motiu per bonificar 
aquest impost als propietaris. 
També és important tenir present que si no fos per l’esmena feta a l’article 6, no ens 
enganyem, aquestes bonificacions, en un 90% llarg només recaurien en el nucli antic, 
que és on hi ha aquells edificis d’especial interès. 
Així, amb la modificació del que es porta a aprovació i que es va enretirar dels punts 
de l’ordre del dia del passat Ple a l’últim moment perquè no hauria prosperat la 
proposta, el grup municipal de la CUP hi votarem a favor. I ho farem en aquest sentit 
perquè apostem per fomentar l’ocupació, perquè apostem per embellir l’estètica del 
nostre poble, perquè apostem per una cohesió també estètica i arquitectònica, i 
perquè tot això no només ho volem al nucli antic. 
I més arguments encara: perquè de la crisi en sortirem, a banda de fent canvis 
profunds, doncs se’n surt impulsant economies productives i no especulatives, 
arrelades, assumibles i respectuoses amb el territori, fonamentades en un creixement 
vegetatiu -allò de tants som, tant necessitem- per dir-ho d’una manera planera; perquè 
hi ha una crisi prèvia a la crisi econòmica, que aprofitem per dir que no ens afecta de fa 
tres anys sinó que als Països Catalans l’espoli fiscal que patim ve de molt més enrere; 
doncs com dèiem, hi ha una crisi anterior a la crisi de la construcció d’obra nova, i 
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aquesta és la crisi que ha patit el territori aquests darrers trenta anys i que ha afectat 
també tot aquell teixit productiu que alhora l’endreçava i en treia un rendiment. I per 
acabar-ho d’adobar, un govern anterior del PP va decretar que només paguessin 
l’Impost d’activitats econòmiques, l’IAE, aquelles empreses que superessin el milió 
d’euros, amb la qual cosa aquest impost queda pràcticament desaparegut quan era, 
aquest impost, un dels que realment ajudava a tirar endavant els ajuntaments; i, fruit 
d’aquesta supressió molts ajuntaments van trobar en el territori una nova i suculent 
font d’ingressos i es va permetre construir a quasi tot arreu, i d’aquesta manera el 
territori s’ha acabat de trinxar. 
Per tot el suara exposat, des de la CUP fem una proposta. De cara al debat de les 
Ordenances fiscals per al 2013, caldrà revisar a fons ICIO. Si el que volem és fomentar 
l’ocupació; si el que volem és rehabilitar com a millor medecina contra la destrucció 
del territori; si el que volem és garantir una llar digna per a tothom; si el que volem és 
facilitar que els habitatges buits es puguin posar a lloguer a partir d’una borsa 
d’habitatges gestionada per l’Ajuntament; si el que volem és frenar l’especulació dels 
preus dels habitatges; si el que volem és que bancs i caixes, els principals causants 
d’aquesta crisi, que en frenen la sortida i que han fomentat l’especulació, i posterior 
destrucció del territori, comencin a retornar part del que han xuclat als ciutadans i 
ciutadanes; si el que volem és que la bombolla immobiliària es desinfli i no donar aire 
als bancs i caixes perquè l’inflin per un altre costat; si no volem tot això caldrà, com ja 
ha dit a bastament la CUP en aquest consistori, apostar per la rehabilitació, amb o 
sense interès històric. I promoure que puguin ser empreses arenyenques les que facin 
aquestes rehabilitacions per exemple facilitant des de l’Ajuntament la creació de 
cooperatives per a obres concretes. I tot això exposat, i acabem com hem començat, 
passarà per la rehabilitació d’edificis i facilitar, bonificar, a qui hi opti i no limitar 
aquesta mesura només a un any. 
Esperant que les propostes de la CUP es tinguin en compte i pels motius anteriorment 
exposats el sentit del nostre vot en aquest punt serà afirmatiu. 
 
- La regidora Sra. Roig, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta 
literalment el que segueix:  El grup municipal d'Iniciativa votarà a favor de la proposta 
que se’ns presenta entenent que s'ha tingut en compte el criteri que com a grup vam 
expressar a la Comissió informativa preceptiva, quant a la necessitat, davant la situació 
econòmica actual, d’establir ajuts que fomentin la rehabilitació de façanes a fi de 
facilitar aquest tipus d’activitat i les oportunitats que generen.  
Nosaltres hauríem sigut més partidaris d’establir una convocatòria oberta de Bases de 
Subvenció per a la rehabilitació, com ja es venia fent, tot i que entenem també que si 
més no, aquesta modificació de l’ordenança pel que fa a la bonificació de l'ICIO és un 
bon pas per no excloure a ningú i que és una fórmula per facilitar que pugui acollir-se 
més gent a aquest tipus d’ajut.  
Avancem que votarem lògicament a favor també del punt que segueix en l’ordre del 
dia.  
 
Sotmesa la proposta a votació s’acorda per unanimitat. 
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3.-  Proposta de declarar d’especial interès l’arranjament d’unes façanes.- 
L’alcalde, Sr. Fors, dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
 Atès que en sessió plenària de 25 d’abril de 2012 aquesta corporació ha acordat 
declarar d’especial interès o utilitat municipal per motius de foment de l’ocupació 
davant l’especial situació de crisi econòmica al municipi, durant l’any 2012, aquelles 
obres o part d’obres de rehabilitació de façanes per a l’aplicació de les bonificacions 
potestatives que estableix l’Ordenança fiscal núm. 6, en el seu article 6è, apartat 
primer, amb la bonificació del 95% de l’impost sobre construccions, instal�lacions i 
obres. 
 
Vistes les sol�licituds formulades pel cap de l’Organisme de Gestió Tributària d'Arenys 
de Mar, relatives a les sol�licituds de bonificació de l'impost de construccions, 
instal�lacions i obres, que preveu l’article 6 de l'Ordenança fiscal número 6 regulador 
de l'esmentat impost, el qual estableix que les construccions, instal�lacions o obres que 
siguin declarades d’especial interès o utilitat municipal per concórrer-hi circumstàncies 
socials, culturals, historicoartístiques o de foment de l’ocupació que ho justifiquin, 
podran gaudir d’una bonificació en la quota de l’impost en els termes que s’hi indiquen. 
 
EXP. INTERESSAT NIF EMPLAÇAMENT ACTUACIÓ 

2011/1176 CCPP Sant Joan, 32 H-59812990 C/ Sant Joan, 32 Rehabilitació de façana 

2011/1179 CCPP riera P. Fita, 91 Façanes 
Synera) 

H-58735440 Riera Pare Fita, 91 Rehabilitació de façanes 

2012/1004 CCPP Doedes, 74 H-58949398 C/ Doedes, 74 Rehabilitació de façana 

2012/1012 CCPP Apartamentos Brisamar H-58994211 Rial Canalies, 6 Rehabilitació de façana 

 
Atès que l’art. 103.2a) del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova 
el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals estableix que la declaració 
d’especial interès o utilitat municipal per concórrer-hi circumstàncies socials, culturals, 
historicoartístiques o de foment de l’ocupació correspon al Ple de la corporació. 
Vist el que precedeix es proposa al Ple l’adopció dels següents: 
 
ACORDS: 
 
1.-  Declarar d’especial interès o utilitat municipal per motius de foment de l’ocupació 
davant l’especial situació de crisi econòmica al municipi, durant l’any 2012, les següents 
sol�licituds: 
 

EXP. INTERESSAT NIF EMPLAÇAMENT ACTUACIÓ 

2011/1176 CCPP Sant Joan, 32 H-59812990 C/ Sant Joan, 32 Rehabilitació de façana 

2011/1179 CCPP riera P. Fita, 91 Façanes 
Synera) 

H-58735440  Riera Pare Fita, 91 Rehabilitació de façanes 

2012/1004 CCPP Doedes, 74 H-58949398 C/ Doedes, 74 Rehabilitació de façana 

2012/1012 CCPP Apartamentos Brisamar H-58994211 Rial Canalies, 6 Rehabilitació de façana 
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2.- Notificar el present acord a la Tresoreria municipal i a l’Organisme de Gestió 
Tributària de la Diputació de Barcelona als efectes de l’aplicació de les bonificacions 
establertes d’acord amb allò disposat a l’Ordenança Fiscal núm. 6. 
 
Sotmesa la proposta a votació s’acorda per unanimitat. 
 
4.- Donar compte del Decret d’Alcaldia de data 20 de març de 2012.- El 
tinent d’alcalde Sr. Barris dóna compte del següent Decret:  
 
Vist el conveni de col�laboració entre la Generalitat de Catalunya, les Diputacions de 
Barcelona, Lleida, Tarragona i Girona, l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i 
la Federació de Municipis de Catalunya, per al desenvolupament del Pla extraordinari 
d’assistència financera local, que ha estat publicat en el  BOP de data 15 de març de 
2012. 
 
Atès que en el conveni citat es preveu que es puguin acollir al Pla les entitats locals de 
Catalunya. 
 
Vist que l’objecte del conveni és l’adquisició de crèdits dels ens locals que ho sol�licitin per part 
de les Diputacions, i la cessió dels drets de crèdits a favor d’aquestes perquè recuperin els 
imports que havien satisfet,  per solucionar els problemes de liquiditat que s’ocasionen als ens 
locals com a conseqüència de la demora en el pagament d’obligacions reconegudes. 
 
Vist l’interès d’aquest Ajuntament a poder gaudir de la liquiditat, que sense cap cost, ens 
ofereix l’adhesió en aquest conveni, i fent ús de les atribucions que ens confereix l’art. 53.1 g) 
del DL 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la llei municipal i de règim local 
de Catalunya,  
 
Resolc: 
 
1.- Que l’Ajuntament s’adhereixi al conveni subscrit entre la Generalitat de Catalunya i les 
Diputacions de Barcelona, Lleida, Tarragona i Girona, l’Associació Catalana de Municipis i 
Comarques i la Federació Catalana de Municipis de Catalunya, publicat en el BOPB de data 15 
de març de 2012 , amb què s’estableix el Pla d’assistència financera local. 
 
2.- Que d’acord amb el que preveu l’esmentat conveni, sol�licita a la Diputació de Barcelona 
un pagament per import de  906.879,43 euros, per compte dels crèdits que aquest Ajuntament 
té enfront la Generalitat de Catalunya que es relacionen tot seguit: 
 
Ajuntament 
 

Data 
document 

Núm. doc. financ. Centre gestor Partida pressup. Descr. programa Import net 

28.10.2011 1000327468 BE07 - Dir. Gral. 
Immigració 

D/460000100/3140/0000 Atenció a la 
immigració 

13.656,25 

16.12.2011 1000446411 BE06 - Dir. Gral. At. 
Infància i  

D/460000100/318D/0000 Atenció a la 
infància i 

l’adolescència 
1.250,25 
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Data 
document 

Núm. doc. financ. Centre gestor Partida pressup. Descr. programa Import net 

19.10.2011 1000344093 BE06 - Dir. Gra.l .At. 
Infància i  

D/460000100/318D/0000 Atenció a la 
infància i 

l’adolescència 
23.754,75 

02.11.2011 1000330717 PO09 - Secr. 
Habitatge i Millor 

D/760000100/4320/0000 Barris i nuclis antics 
31.399,04 

27.05.2011 1000145384 PO09 - Secr. 
Habitatge i Millor 

D/760000100/4320/0000 Barris i nuclis antics 
404.899,33 

16.12.2011 1000459167 JU07 - Dir. Gral. 
Dret i Entitat 

D/460000100/2140/0000 Dret civil i entitats 
jurídiques 

126,00 

22.11.2011 1000379513 EN0119 - Gab. i SG 
d'Ensenyament 

D/460000700/421A/0000 Educació general 
201.600,00 

01.12.2011 1000401506 EN0119 - Gab. i SG 
d'Ensenyament 

D/460000800/4210/0000 Educació general 
25.760,00 

18.11.2011 1000369434 EN0119 - Gab. i SG 
d'Ensenyament 

D/460000800/4210/0000 Educació general 
48.300,00 

04.10.2011 1000282343 GO08- Dir. Gral. de 
Rel. Instit 

D/460000100/1310/2010 Participació 
ciutadana i qualitat 

democràtica 
1.392,90 

05.10.2011 1000283511 GO08- Dir. Gral. de 
Rel. Instit. 

D/460000100/1310/2010 Participació 
ciutadana i qualitat 

democràtica 
1.111,50 

05.10.2011 1000283658 GO08- Dir. Gral. de 
Rel. Instit. 

D/460000100/1310/2010 Participació 
ciutadana i qualitat 

democràtica 
506,40 

04.10.2010 1000376293 PO12 - Dir. Gral. 
Polítiques Amb 

D/760000100/5530/0000 Polítiques i 
sensibilització 

ambientals 
3.210,48 

28.09.2009 1000325910 PO13 - Dir. Gral. 
Qualitat Ambie 

D/460000100/5540/0000 Prevenció i control 
ambiental 

5.400,00 

17.06.2011 1000167097 CU13- Dir. Gral. 
Patrimoni Cult 

D/460000100/4430/0000 Protecció i 
conservació del 

patrimoni cultura 
612,80 

21.06.2011 1000171253 CU13 - Dir. Gral. 
Patrimoni Cult 

D/460000100/4430/0000 Protecció i 
conservació del 

patrimoni cultura 
1.038,40 

21.06.2011 1000171394 CU13 - Dir. Gral. 
Patrimoni Cult. 

D/460000100/4430/0000 Protecció i 
conservació del 

patrimoni cultura 
5.683,47 

01.04.2011 1000071173 CU14 - Centre 
Promoció Cultura 

D/460000100/4430/2010 Protecció i 
conservació del 

patrimoni cultura 
450,00 

10.10.2011 1000293449 CU13 - Dir. Gral. 
Patrimoni Cult. 

D/760000100/4430/0000 Protecció i 
conservació del 

patrimoni cultura 
949,50 

29.09.2011 1000275077 CU13 - Dir. Gral. 
Patrimoni Cult. 

D/760000100/4430/0000 Protecció i 
conservació del 

patrimoni cultura 
1.668,80 

07.12.2011 1000412935 SA04 - Dir.Gral.Salut 
Pública 

D/460000100/4140/0000 Salut pública 
682,50 

17.08.2011 1000231723 BE12 - Dir. Gral. 
Acció Cívica i 

D/460000100/3230/0000 Serveis a la 
comunitat 

6.691,50 

22.06.2011 1000175009 BE12 - Dir. Gral. 
Acció Cívica i 

D/460000100/3230/2010 Serveis a la 
comunitat 

756,00 

22.03.2011 1000059935 CU12 - Dir. Gral. 
Promoció i Coop. 

D/460000100/4420/2010 Suport a la creació, 
producció, 

promoció i di 
2.606,34 

21.12.2011 1000463820 GO03 - Dir. Gral. D/460000100/7110/0000 Suport financer de 1.920,00 
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Data 
document 

Núm. doc. financ. Centre gestor Partida pressup. Descr. programa Import net 

d’Adm. Local la GC als ens locals 

03.12.2010 458891 GO03 - Dir. Gral. 
d’Adm. Local 

D/460000300/7110/0000 Suport financer de 
la GC als ens locals 

16.812,97 

22.11.2011 1000373419 GO03 - Dir. Gral. 
d’Adm. Local 

D/460000300/7110/0000 Suport financer de 
la GC als ens locals 104.640,25 

    Import total 
Ajuntament: 906.879,43 

 
3.- Que, en contraprestació pel pagament de l’import sol�licitat, l’Ajuntament transmet els 
drets de cobrament dels esmentats crèdits a favor de la Diputació de Barcelona, de forma que, 
per quedar alliberada del deute, la Generalitat de Catalunya els haurà de fer efectius 
directament a aquesta Diputació. 
 
4.- Que l’Ajuntament destinarà les quantitats obtingudes del Pla extraordinari d’assistència 
financera local exclusivament a satisfer despeses de personal de la corporació i deutes 
d’aquesta amb contractistes, concessionaris i altres proveïdors. 
 
5.- Que, per tal de garantir el compliment del que estableix la Base 8.1 de les d’execució del 
Pla únic d’obres i serveis de Catalunya (PUOSC) per al període 2008-2012, l’Ajuntament 
sol�licita que l’import que correspongui a subvencions del referit PUOSC, si n’hi ha, sigui 
ingressat al compte bancari del Consell Comarcal del Maresme, que actua com a entitat 
col�laboradora de la Generalitat en la gestió d’aquestes subvencions. 
 
6.- Donar compte al Ple del present acord.  
 
5.- Donar compte del document emès per la Intervenció municipal de data 
15 de març de 2012.- El tinent d’alcalde Sr. Barris dóna compte del següent 
document emès per la interventora municipal d’aquest Ajuntament: 
 
Que revisat el Registre d’Entrada/Factures d’aquesta entitat Local i, excepte error o 
omissió involuntària, no hi ha obligacions pendents de pagament que reuneixin tots els 
requisits de l’article 2.1 del Reial decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es 
determinen obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un 
mecanisme de finançament per al pagament als proveïdors de les entitats locals. 
S’emet el present document als únics efectes del compliment del que estableix l’article 
3.1 del mateix Reial decret llei, i es posa a disposició per a consulta per part dels 
contractistes i la Presidència d’aquesta entitat local als efectes oportuns, tot informant 
que no cal cap remissió telemàtica de fitxers al MINHAP. 
 
6.- Donar compte del nomenament accidental del càrrec d’interventora.- 
L’alcalde Sr. Fors dóna compte del Decret de data 12 d’abril de 2012: 
 
Atès que en data d’avui la Sra. Núria Calatayud Gil ha cessat en l’exercici de les seves 
funcions com a interventora d’aquest Ajuntament, lloc que ocupava amb caràcter 
provisional, atès que ha estat nomenada tresorera del Consell Comarcal del Montsià, 
per resolució de 2 de març de 2012 de la Dirección General de la Función Pública 
(BOE núm. 85, de 9 d’abril de 2012). 
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Atès que per tal de garantir el normal funcionament del servei és necessari, 
imprescindible i inajornable que es continuïn desenvolupant les funcions pròpies del 
lloc de treball d’intervenció fins que no sigui nomenat un nou interventor. 
 
Atès que la funcionària d’aquesta corporació Sra. Marta Alvarez Genoher té el perfil 
idoni i necessari per ser nomenada temporalment interventora accidental fins que es 
pugui resoldre la cobertura d’aquest lloc de treball, tant per la seva titulació 
universitària en Administració i Direcció d’Empreses com per la seva experiència 
professional i formació específica a l’àrea de serveis econòmics d’aquest Ajuntament. 
 
Atès que  l’art. 30.3 del Decret 195/2008, de 7 d’octubre, disposa que l’alcalde-
president de l’entitat local pot nomenar accidentalment un funcionari o funcionària de 
la mateixa entitat suficientment capacitada per al lloc de treball d’interventor/a, amb 
motiu de vacant sobrevinguda, sempre que no se superi en cap cas els tres mesos i 
se’n doni compte al Ple de la corporació en la primera sessió que es realitzi. 
 
Vist l’informe de la cap de RRHH i Organització. 
 
És per això que, fent ús de les atribucions que em confereix l’article 53.1 i) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
 
Resolc: 
 
1. Nomenar interventora d’aquest Ajuntament, amb caràcter accidental, la funcionària 
d’aquesta corporació Sra. Marta Alvarez Genoher, amb efectes de 13 d’abril de 2012 i 
fins a la cobertura temporal per un funcionari d’habilitació nacional, interventor, de 
conformitat amb el que disposa l’art. 30.3 del Decret 195/2008, de 7 d’octubre, i en 
tot cas, per un termini màxim de tres mesos.  
 
2. Fixar una retribució mensual bruta de 3.101,23€, a banda dels triennis que li 
pertoquin, d’acord amb el següent: 

Sou base grup A1   1.109,05 €                           

C. Destí 30      968,75 €                         

C. Específic                          1.023,43 € 

 
3. Sol�licitar a la Direcció General d’Administració Local que nomeni accidentalment la 
Sra. Marta Alvarez Genoher interventora d’aquest Ajuntament, en el cas que no hi hagi 
cap funcionari d’habilitació nacional interessat en el nomenament provisional o en 
comissió de serveis per a aquest lloc de treball, atès que, tal com s’ha exposat, té el 
perfil idoni i necessari per dur a terme la cobertura provisional.  
 
4. Notificar aquest acord als interessats i interessades i a la Direcció General 
d’Administració Local i donar-ne compte al Ple en la primera sessió que es realitzi. 
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7.- Ratificació del Decret d’Alcaldia de reconeixement extrajudicial de 
crèdit de l’exercici 2012.-  El tinent d’alcalde Sr. Barris dóna compte del següent 
Decret:  
Atès que l’article 26.1del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, recull que amb càrrec als 
crèdits de l’estat de despeses de cada pressupost sols podran contraure’s obligacions 
derivades d’adquisicions, obres, serveis i altres prestacions o despeses en general que 
es realitzin en l’any natural del mateix exercici pressupostari (art. 176.1 TRLRHL). En 
el punt segon s’estableix que malgrat el que disposa l’apartat anterior, s’aplicaran als 
crèdits del pressupost vigent, en el moment del seu reconeixement, les obligacions 
següents: (...), c) les obligacions procedents d’exercicis anteriors a què es refereix 
l’article 60.2 del present Reial decret. 
 
Vistes les factures corresponents al reconeixement extrajudicial de crèdit de l’exercici 
2011 de l’Ajuntament d’Arenys de Mar i d’acord amb el que indica l’article 60 del Reial 
decret 500/1990, de 20 d’abril, s’estableix que correspondrà al president de l’entitat el 
reconeixement i la liquidació de les obligacions derivades de compromisos de despeses 
legalment adquirits. També s’estableix que correspondrà al Ple de l’entitat el 
reconeixement extrajudicial de crèdits, sempre que no existeixi dotació 
pressupostària, operacions especials de crèdit, o concessions de quitament i espera. 
 
Vistes les factures registrades a l’exercici 2011 corresponents a despeses realitzades 
durant aquest exercici i que no van ser aprovades perquè no tenien consignació 
pressupostària i havent- se realitzat els treballs i subministraments per part de les 
empreses que a continuació es relacionen es proposa procedir a la seva aprovació per 
tal d’evitar un enriquiment il�lícit per part de l’Ajuntament. 
 
Vist l’article 3 del Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen 
obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de 
finançament per al pagament als proveïdors de les entitats locals, que estableix que les 
entitats locals hauran de remetre, per via telemàtica i amb signatura electrònica, a 
l’òrgan competent del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, amb data límit 
el dia 15 de març de 2012, una relació certificada de totes les obligacions pendents de 
pagament que reuneixin els requisits que estableix l’article 2 d’aquest Reial decret. 
 
Vist també l’article 7 de l’anterior Reial decret on s’especifica que un cop tramesa la 
relació certificada prevista en l’article 3, l’interventor, en cas de no efectuar-se el 
pagament de les obligacions reconegudes, elevarà al Ple de la corporació un pla d’ajust, 
en els termes previstos en aquest article, per a la seva aprovació abans del 31 de març 
de 2012. 
 
Vist l’informe de la Intervenció número 9/2012, en relació amb l’òrgan competent per 
aprovar l’expedient. 
 
Vist l’article 21.k) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, 
que estableix l’atribució de l’alcalde en cas d’urgència, en matèries competència del Ple, 
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al qual n’haurà de donar de compte en la primera sessió que se celebri per la seva 
ratificació. 
 
Resolc: 
 
1.- Aprovar el Reconeixement Extrajudicial de crèdit de l’exercici 2012 dels crèdits 
següents, la quantitat global del qual suma 9.742,87 €, que s’abonaran als expressats 
creditors amb càrrec a les consignacions del Pressupost vigent: 
 
N.d'entrada Orgànica Programa Econòmica Tercer Nom Text explicatiu Import total

F/2011/4625 40 165 22100 A81948077 Endesa Energia S.A.U Endesa fra.0290368 9.236,79
70 321 22100 Consum energia 30/08 al 77,29
30 431 22100 12/12 V.públiques, Educació 166,44

S.Pere, Mercat-cambra,SSTT 

F/2011/4679 62 332 22001 B61054581 Llibreria El Set-Ciències S.L. Llibreria Set-Ciències.Fra.3515 262,35
Llibres pel Fons documental del
Centre Espriu  

 
2.- Sotmetre el present acord a la ratificació del Ple municipal en la primera sessió que 
se celebri. 
 
- Sotmesa la ratificació del Decret a votació s’acorda per unanimitat. 
 
8.- Aprovació de l’expedient de licitació de la concessió del servei públic de 
recollida selectiva de residus.- El regidor Sr. Almansa dóna compte d’aquesta 
proposta d’acord:  
 
Vist el Plec de clàusules administratives particulars i les prescripcions tècniques que 
han de regir en el procediment per adjudicar la gestió del servei públic de recollida de 
residus del municipi d'Arenys de Mar. 
 
Atès que el Plec de clàusules administratives particulars esmentat ha rebut informe 
favorable de la Secretaria de l'Ajuntament, fiscalitzat per la Intervenció municipal, i que 
existeix consignació pressupostaria adequada i suficient, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció del següent ACORD: 
 
I .  Aprovar l'expedient de contractació per adjudicar la gestió del servei públic de 
recollida de residus del municipi d'Arenys de Mar, mitjançant concessió, i disposar que 
es procedeixi a iniciar el procediment obert i la tramitació ordinària, amb exposició 
simultània del Plec de clàusules d’explotació i de l’anunci de licitació. 
 
2. Aprovar la despesa per import màxim de 826.337,01 euros el primer any, més 
!'import de 66.106,96 € (o el corresponent al percentatge que resulti aplicable) en 
concepte de 8% d'IVA, amb càrrec a I'aplicació 50.162.2270002 del pressupost 
municipal vigent, per a la prestació, mitjançant concessió, del servei de recollida de 
residus del municipi d'Arenys de Mar, d'acord amb el Plec de clàusules d’explotació del 
servei, amb el Plec de clàusules administratives particulars i els annexos que 
l’acompanyen. 
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- La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix:  
 
Tot just fa dos anys i escaig vaig tenir l’honor d’assumir el càrrec de regidora d'aquesta 
corporació, concretament portant les àrees de medi ambient, obres i serveis i 
comunicació. Un dels reptes que em vaig marcar va ser implantar la recollida selectiva 
porta a porta a Arenys de Mar, per compromís amb el medi ambient, però també per 
donar sortida a les tones de residus que cada any generem cadascun dels arenyencs. 
No va ser gens fàcil, feia 8 anys que tots els regidors que em van precedir ho van 
intentar sense èxit. La meva professió és la de jurista, així, que vaig haver de fer una 
immersió en el tema de la recollida selectiva per poder prendre la decisió correcta. No 
cal dir que el tècnic de medi ambient, em va ajudar en cos i ànima i amb una gran dosi 
de paciència per ensenyar-me quines eren les virtuts i els defectes de cada un dels 
sistemes, i quin podia ser el millor per a la nostra vila. Cal destacar que ens vam trobar 
amb una dificultat extra que era la reticència dels aleshores els nostres socis de 
govern, membres del grup socialista, que mai no van veure amb bons ulls la implantació 
del porta a porta a Arenys de Mar i menys a quatre mesos vista de les eleccions 
municipals, ja que el que més els preocupava eren els seus resultats electorals. Però el 
convenciment que estàvem fent el millor per a Arenys i pel medi ambient, va fer que 
no ens arronséssim tot i l’enfrontament obert amb el PSC, però amb el suport 
inestimable dels companys d'ICV vam implantar el porta a porta a Arenys tot just fa un 
any i mig. Malgrat que a alguns els pesi, aquest sistema ha estat un èxit rotund, i no 
perquè ho digui jo, sinó perquè els números parlen per ells mateixos. Hem passat de 
reciclar el 15% dels residus a reciclar-ne el 80%, amb la reducció de generació de CO2 
i toxines que generen les incineradores que cremen el material no reciclat, i amb els 
beneficis econòmics que això ha comportat, i hem obtingut un benefici de 117.000.-€, 
tal com va publicar el govern municipal en l’últim ATR. Amb els números a la mà, no 
caldria dir res més, tothom pot veure que el sistema aporta beneficis econòmics, 
ambientals i socials. I només per això, ja està clar que és el millor sistema. Però és que 
amb els temps que corren i amb els pocs ingressos que té l’Ajuntament és temerari 
perdre l’oportunitat de continuar obtenint ingressos. Podríem fer l’analogia amb la 
“malversació de fons públics”. En aquest cas, no es malversen però no s’implanta el 
sistema que generarà ingressos per a la vila, i això és molt greu. Arran d'aquests 
resultats, hem rebut les felicitacions d’altres municipis però sobretot de l'Agència de 
Residus de Catalunya. Aquest èxit ningú no el pot negar, ningú. Si seguim així, el 
govern municipal es podria plantejar reduir la taxa d’escombraries, que amb la crisi 
ferotge que patim, seria un alleugeriment per a tots els arenyencs.  
 
El passat mes de novembre, aquest ple va aprovar per 13 vots a favor i 4 en contra, un 
plec de recollida selectiva porta a porta a tot el municipi. Els 4 vots en contra, cal dir-
ho i destacar-ho, van ser els dels 4 regidors socialistes. En aquell ple, l'actual regidor de 
Medi Ambient, va aconseguir que l’amplia majoria dels regidors que formem part del 
consistori votéssim a favor de la implantació del porta a porta a tot el municipi. Va 
aconseguir el que cap de nosaltres no havíem aconseguit abans: posar d'acord 13 
regidors de 17, i 6 de les 7 forces polítiques. Aquell dia els 13 regidors ens vam sentir 
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molt orgullosos d’aprovar aquella recollida i es va respirar un ambient festiu. Però 
l’alegria va durar molt poc. Al cap de tres setmanes s’havia de celebrar el Ple de 
pressupostos. Unes hores abans del Ple, l’alcalde ens va comunicar que havia pactat 
amb el grup socialista que aquests s’abstindrien en la votació de pressupostos a canvi 
que es retirés el plec de la recollida porta a porta. Increïble però cert. ERC ràpidament 
va oferir a l’alcalde i altres membres del govern, abstenir-se en la votació de 
pressupostos, A CANVI DE RES, però l’alcalde va preferir el suport del grup socialista, 
que demanaven MOLT a canvi, i va rebutjar una alternativa per no haver de caure en el 
parany del xantatge socialista. Però malgrat els esforços no ho vam aconseguir, i en 
aquell ple fatídic es va anul�lar la tramitació de la concessió de la recollida porta a 
porta. El grup socialista, sempre s'ha escudat dient que ells mai han cregut en el porta a 
porta, i que sempre havien apostat per contenidors soterrats. Val a dir que aquest grup 
mai no ha tingut el mínim interès per estudiar-se quin ha estat el millor sistema per a 
Arenys i no ha volgut escoltar els intents d’explicació per part d'aquesta regidora del 
sistema porta a porta. Entenem que no ens vulguin escoltar a nosaltres, i ho assumim, 
però el que és més flagrant i incomprensible és que no vulguin escoltar l’agència de 
residus de Catalunya, que ha manifestat en innombrables ocasions que els contenidors 
soterrats no funcionen. Només cal veure els que tenim davant de Casa Poncio. Fa dos 
anys i escaig que estan instal�lats i només de passar-hi a prop ofenen, en desprendre 
una desagradable olor. Es troben en un estat tan lamentable que el govern municipal ha 
decidit retirar-los. Això és el que volen els socialistes, contenidors que no funcionen, 
primer perquè no permeten una recollida de qualitat i després perquè són un niu de 
brutícia i males olors. I tot això sense comptar amb el cost econòmic d'aquests.  
 
El que avui es porta a aprovació en aquest Ple és un despropòsit i permeteu-me dir-ho 
un insult a la intel�ligència. S'ha presentat un plec nou de recollida selectiva en el qual 
es generaran dos Arenys: l’un que podrà reciclar fàcilment, a qui se’ls recollirà cada una 
de les fraccions a la porta de casa seva, i un altre que haurà de traslladar-se amb la 
bossa corresponent al contenidor més proper. I el govern dirà: hi posem més 
contenidors. I és cert, la part de dalt serà un escampall de contenidors, un per cada 
fracció, el que significa una despesa importantíssima en compra de contenidors 
(recordo que cada un d'aquests contenidors de 1.000 litres de capacitat té un cost de 
gairebé 1.000.-€) que ens podríem estalviar si s’implantés el porta a porta, però a més 
els contenidors no són una bona opció pels següents motius: 
 
• ocupen espai on ara mateix hi estacionen vehicles (amb la manca d'aparcament 
que pateix la part de dalt) 
• seran un niu de brutícia i males olors, ningú no els voldrà davant de casa seva 
• la quantitat de material reciclat no arribarà als nivells de la part de baix, que 
recordo que estan sobre el 75% 
• la qualitat del material reciclat serà molt baixa, ja que amb l’anonimat dels 
contenidors, la gent hi pot abocar el que vulgui i no el que toqui 
• els contenidors no es buidaran cada dia, amb les molèsties d’olors i brutícia que 
això generarà. 
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• hi haurà com a mínim 5 contenidors diferents en cada àrea de recollida: rebuig, 
envasos, paper-cartró, orgànica i vidre. Feu el càlcul econòmic però també penseu en 
l'espai que ocuparan. 
 
A més resulta que la fracció resta, la que es recull els divendres, si es fa bé la separació 
de fraccions es redueix a la mínima expressió. I per tant amb un dia de recollida n’hi ha 
més que suficient. Doncs amb aquest nou plec, es recollirà 4 dies. Què vol dir això? 
Doncs simplement que el govern és conscient que el sistema de contenidors no 
funcionarà.  
 
A part de generar dos tipus d’arenyencs, hi ha un altre perill i que ja s'ha començat a 
percebre amb les últimes dades de recollida de la zona porta a porta: alguns dels 
arenyencs que des de fa un any estan fent l’esforç de separar el material, trobaran 
injusta la mesura i deixaran de fer aquesta separació i és lògic. Només cal mirar els 
índexs i es podrà percebre aquest malestar, amb el perill que això representa: el fet 
d’implantar el sistema de recollida amb contenidors a la part alta, posa en perill el 
porta a porta que ja existeix, el qual, torno a repetir, és un èxit innegable. I el tècnic de 
Medi Ambient ja m’ho va dir en una ocasió: aquest projecte és com un avió que 
s’enlaira: si un cop enlairat no li dones embranzida, l’avió es pot estavellar i hi ha la 
possibilitat que no es pugui tornar a enlairar. 
 
Amb el sistema que avui es porta a aprovació no només no se li està donant força sinó 
que s’està disparant un torpede que el farà explotar i fer miques la recollida porta a 
porta que vam implantar fa un any i que tants esforços ens ha costat a tots..  
 
Aquesta setmana a més, tots els arenyencs de la zona porta a porta hem rebut una 
carta signada per l’alcalde i el regidor felicitant-nos de l’èxit del sistema, que ha arribat 
a valors del 80% del material reciclat, cosa que ha suposat un benefici ambiental i 
social, a més de l’estalvi econòmic associat. Evidentment estem totalment a favor del 
contingut de la carta i ens felicitem dels resultats que s'hi reflecteixen. Però ens sembla 
si més no esquizofrènic que aquesta mateixa setmana el govern es vanagloriï dels èxits 
del porta a porta, i avui porti a aprovació un altre sistema a la part alta del poble, 
sistema que tots sabem que és més car que el porta a porta i que té uns resultats 
pèssims de recollida de material reciclat, i no perquè ho digui jo, sinó perquè les 
estadístiques parlen per elles mateixes: abans d’implantar el porta a porta, es recollia 
només un 15% i a més l'Agència de Residus ens ho va comunicar a tots els grups 
municipals en una reunió on van dir que com a molt recolliríem un 25%. I la pregunta 
és òbvia: perquè no es fa porta a porta a tot el poble? Resposta: els socialistes i el 
govern, van pactar el dia 21 de desembre al matí que el PSC s’abstenia dels 
pressupostos a canvi que es retirés el porta a porta a tot Arenys, aprovat per àmplia 
majoria un mes abans, i el govern va cedir, tot i tenint la possibilitat de pactar amb ERC 
i aprovar els pressupostos, torno a repetir, a canvi de res. Per tant la resposta és que 
avui es porta aquest plec a aprovació per interessos partidistes i personals. Per mi, això 
és trair tot el poble que representen. Tot, els seus votants i els que no ho són. I 
recordo una vegada més que cadascú de nosaltres 17 estem aquí per intentar fer el 
millor per a tot Arenys, per a tot Arenys i no només per a alguns.  
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Tot és tan simple però tan inversemblant que fa por, fins i tot el meu fill de 5 anys, 
entendria que el porta a porta és el millor sistema en tots els sentits (econòmics, 
mediambientals i socials) i que els contenidors, ni soterrats ni en superfície no són una 
bona solució. Faré un símil futbolístic per si encara hi ha algú que no ho entengui:  
 
Imaginem senyors del govern que són el president del Barça. Et donen a triar la 
possibilitat de fitxar el Messi per 1 milió d'euros. Tots sabem els resultats que donarà 
el millor jugador del món: marcarà molts gols, farà bones jugades, triomfarà a tots els 
nivells, ens donarà rendiments econòmics pel sol fet de tenir-lo al nostre equip, etc.  
 
L’altre possibilitat és que triïs l'Annabel Moreno per jugar al primer equip, per 3.000 
milions d’euros. Evidentment tothom us diu que l'Annabel Moreno, no sap jugar a 
futbol, no és ningú, i que evidentment serà un desastre per a l’equip. Fins i tot la 
Federació de Futbol i la Champions League us preguen que fitxeu Messi enlloc de 
l'Annabel. Però resulta, que els del Real Madrid, màxim adversari del Barça, us 
exigeixen a canvi d’alguna cosa, que fitxeu a l'Annabel. Oi que és absurd? 
 
Doncs això és el que estan fent.  
 
La meva formació professional com a lletrada i el meu pas per unes quantes 
administracions, també em fan venir a la memòria una altre mot, aquest més punyent i 
molt més greu: PREVARICACIÓ. El diccionari de l'Institut d'Estudis Catalans defineix 
aquesta paraula com: “Algú, desviar-se del propi deure, mancar a l'obligació del càrrec 
que exerceix”. I quin és el nostre deure? Fer el millor per a Arenys, el més beneficiós i 
el més respectuós per al nostre poble, així ho vam jurar o prometre el passat 11 de 
juny. Des del punt de vista penal, el delicte de prevaricació és un il�lícit penal 
consistent que una autoritat, jutge o funcionari públic dicti una resolució sabent que 
aquesta és injusta.  
 
El que estan fent vostès, senyors del govern i altres regidors que hi donaran suport, és 
implantar una recollida selectiva sabent que no funcionarà, que és més cara i que no és 
la millor per a Arenys, ni mediambientalment ni econòmicament. Per tant una vegada 
més, i és trist que es repeteixi estan faltant al seu jurament o promesa de fer el millor 
per a Arenys. I això lamentablement està passant massa sovint. Per fer això no calia 
aprovar un nou plec. Es podien limitar a posar el contenidor d’orgànica per complir 
amb el que ens obliga l'Agència de Residus i així almenys no tindríem cap despesa. 
 
Només els demano una cosa: no deixin que el sistema porta a porta que es va 
implantar el 31 de gener de l'any 2011 se’n ressenti, no per mi, sinó pels 4.000 
habitatges que fa un any que s’hi estan esforçant, perquè serà una manca de respecte 
absoluta cap a tots ells.  
 
Val a dir, i vull que en quedi constància, que fa tot just una hora aquest grup municipal 
d'ERC ha tornat a demanar al govern que retirés el plec que ara debatem i que 
implantés la recollida porta a porta a tot el municipi, posant-nos a disposició del 
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govern pel que considerés oportú, un cop més sense condicions ni demanar res a 
canvi. És evident que malauradament no ho hem aconseguit.  
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: A la CUP, sobre el punt que es porta a aprovació respecte 
al servei integral de la recollida selectiva al municipi, hi estem plenament d’acord. El 
que no compartim és la manera de fer-ho. No volem fer dos Arenys allà on en tenim 
un. 
 
Pensem que l’equip de govern s’ha arronsat i ha donat per sobreentès que hi ha uns 
arenyencs que pel simple fet de no viure a la part del porta a porta, no sabrien fer 
aquest model. I això que Arenys som una vila petita, i, a diferència de grans ciutats com 
Madrid, Oviedo, Torí o alguns barris de Roma, doncs Arenys no ho sabríem fer. A la 
CUP diem que ho podem i ho sabrem fer bé. A la CUP tenim plena confiança amb els 
arenyencs i arenyenques. 
 
Creiem que fer dos models de recollida, cosa que implica dos circuits de recollida 
diferenciats, no ajuda gens a la cohesió social. Sembla que hi hagi uns arenyencs de 
primera, els que fan el porta a porta, i uns altres de segona, els que hauran de fer-la en 
contenidors. Tal com vam defensar en el primer plec de clàusules el tipus de recollida 
s’ha de fer per tipologia d’habitatge, no per zones. 
 
No volem que aquest conjunt de clàusules així com el nou servei de recollida només es 
facin perquè s’ha de fer, sinó que pensem que per sobre de tot hi ha d’haver un clar 
convenciment i una forta sensibilitat mediambiental, de la qual dubtem pel que fa a 
l’equip de govern, atès el canvi de model després d’haver estat aprovat per primera 
vegada. 
 
Demanem, que prèviament a l’execució del servei, hi hagi un procés d’informació, però 
també participatiu i que es vagin a veure una per una totes les comunitats de veïns o 
cases unifamiliars en horaris no laborables per a la majoria de la població. Això és: a 
partir de les 8 del vespre. Entenem que aquesta és una condició indispensable perquè 
el nou servei funcioni i que es podria fer de manera molt eficaç a través de les 
assemblees del regidor de zona. 
 
Als usuaris del nou servei se’ls ha de fer saber clarament les condicions del servei: 
freqüència, dies per a cada residu, objectiu final del residu, cànon anual que rebrem de 
l’Agència Catalana de Residus que va en funció de si ho fem bé, bonificacions i, al 
mateix temps, resoldre tots aquells dubtes que es generin. Demanem, també, que en 
aquest porta a porta informatiu s’expliqui als arenyencs i arenyenques que no podran 
gaudir del porta a porta el que suposaria econòmicament i ecològica, sens dubte, el fet 
de fer el model porta a porta i no el de contenidors. Que se’ls informi dels 
percentatges de fracció correcte, un 80%, i d’incorrecte, un 20% en el porta a porta. I 
que se’ls faci saber que en el model de contenidors els percentatges s’inverteixen: 20% 
correcte i 80% incorrecte.  
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I també se’ls pot informar del punt de partida del canvi de model aprovat al novembre. 
Això és: en una negociació de pressupostos l’equip de govern va negociar, a la baixa, el 
suport d’un vot que li faltava. I va desdir-se d’una decisió de Ple aprovada amb el 
suport dels 8 vots de l’equip de govern. I remarquem això no perquè sí. Si tot comença 
amb una negociació de pressupostos, el desenllaç també té unes clares conseqüències 
econòmiques. Quines? Doncs ben clar: el cànon, aquells diners que l’Ajuntament 
percep a final d’any per la brossa seleccionada correctament, disminuirà un 60%. Les 
escombraries donen diners, sempre que estiguin ben seleccionades. En aquest punt, 
demanem al regidor de Medi Ambient que exigeixi a l’empresa que acabi executant el 
servei que les bosses per a la recollida de l’orgànica que inicialment subministrarà als 
usuaris del servei, doncs que siguin de 18 micres de gruix o més. Entenem que 
l’empresa, si no se li exigeix, escombrarà cap a casa, les donarà més primes i més 
barates, en utilitzar-les es trencaran i, tot allò que es podria compostar, anirà 
directament a rebuig. 
 
I també cal explicar, perquè ens toca la butxaca a tothom, que fer una recollida 
selectiva de qualitat amb un percentatge d’impropis baix ens permetrà poder portar el 
residu, en aquest cas l’orgànic, a Arenys de Munt, on la tona la pagaríem molt més 
baixa, 9 euros per tona exactament, i així estalviar-nos de portar el residu a Mataró, on 
accepten residus amb impropis més alts, i que, a més, hem de pagar la tona de residu a 
un preu molt més alt, i queda més lluny, amb el que això implica d’increment pel 
transport.  
 
I ara que parlem de plantes de triatge, denunciem que en el Pla territorial sectorial 
d’infraestructures de gestió de residus municipals de catalunya 2005-2012 es preveia 
una nova planta de separació d’envasos perquè la de Palautordera, de la qual nosaltres  
som usuaris, ha quedat petita. El més calent, doncs, és a l’aigüera. I la necessitem per 
fer la selectiva bé. 
 
I també és bo explicar que hem d’evitar la utilització d’abocadors i incineradores per 
ser altament contaminants, amb conseqüències de salut directes per a tots els 
maresmencs i maresmenques. Aprofitem per dir que creiem que cal tancar d’una 
vegada per totes la incineradora de Mataró, amortitzada des del 2010. I aquí cal 
denunciar l’opacitat del Consorci respecte als ajuntaments pel que fa a la gestió de la 
planta incineradora i pel que fa a les polítiques de recollida de la brossa barrejada. 
 
Aquí cal denunciar que la incineradora no és només un problema per a la nostra salut 
sinó que forma part del problema si el que volem és fer una gestió sostenible dels 
residus, perquè competeix amb la recollida selectiva. 
 
I som ben conscients que aniran apareixent dubtes i que, paral�lelament a la visita 
domiciliària d’un tècnic de Medi Ambient, també pensem que cal potenciar la 
informació via web. Els resultats de la recollida s'han de poder consultar fàcilment, 
com de fet ja es pot fer ara, des del portal de l'Ajuntament, però també ha de ser 
consultable el cost econòmic i el preu de venda del residu. Com més transparència, 
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més possibilitat de coneixement de la realitat per part dels arenyencs i, per tant, i al 
capdavall el més important, més coresponsabilització veïnal. 
 
Seguint amb el Plec de clàusules, a la CUP no som partidaris de fer una recollida de 
residus incorrectes, a l’estil de la que es va fer l’estiu passat cada matí. Tot i que el plec 
parla de fer recollides aleatòries en llocs i dies, nosaltres pensem que qui ho fa 
malament no se’l pot felicitar, per dir-ho d’alguna manera, recollint-li tard o d’hora la 
brossa. Hi ha d’haver un sistema de seguiment per detectar els punts conflictius i 
plantejar solucions des de la recerca del consens i la transparència. Aquesta estratègia 
ha de permetre reduir els usos indeguts del sistema a aquelles persones que bo i estar 
informades volen boicotejar el servei. I lligat amb això, caldrà vetllar, especialment, la 
recollida a l’estiu. És en aquesta època quan hi ha més volum de deixalles, arran dels 
estiuejants, però també és quan baixa més el percentatge de residu ben seleccionat. 
Per tant, per Setmana Santa i estiu caldrà recuperar la campanya amb assemblees 
informatives de zona per a aquells habitatges de segona residència. 
 
Així, no podem confondre qui boicoteja el servei amb qui té una emergència. Per això, 
opinem que hi ha d’haver una limitació de les àrees d'emergència als usuaris que 
realment tinguin dificultats per seguir els horaris del porta a porta. I vetllar perquè no 
esdevinguin aquests, com d’altres situats a la conurbació, uns abocadors incontrolats. 
De fet, tal com s’ha elaborat aquest nou Plec de clàusules, tota la part alta de la vila 
serà una gran zona d’emergència. 
 
Tot això ho diem, malauradament, només per qui té la sort de fer el porta a porta. A 
qui visqui a les zones on s’hagi de fer la recollida d’escombraries mitjançant 
contenidors, realment no li calen contenidors d’emergència. Quatre dels 7 dies de la 
setmana es recollirà el rebuig. De fet, si no vol fer la selecció de les escombraries, 
realment, no ens enganyem, pràcticament no passarà res. És allò que dèiem al principi 
de la nostra intervenció, per fer una selectiva de fireta millor no fer res i quan hi hagi 
condicions ja ens hi posarem, però sempre per fer-ho bé. 
 
I hi ha dos punts més del Plec de clàusules que no compartim i que esperem que es 
millorin. El primer és el fet que als operaris de la nova licitació se’ls demana que 
entenguin el català. I això a la CUP ja ens sembla bé, al capdavall és la llengua del país. 
El que pensem que s’hauria d’exigir, també pel mateix motiu, és que parlessin de si el 
que han de fer, a banda de recollir les escombraries, és la tasca de control i 
sensibilització que es diu en el Plec. I el segon punt és aquell que fa referència al fet que 
a la Plaça del Mercat només hauran de seleccionar aquells paradistes que ho sol�licitin. 
Si el mercat és municipal i el servei és públic, pensem que l’equip de govern ho hauria 
d’exigir. La plaça del mercat treballa amb producte fresc, pràcticament un 90% 
compostable, i per tant, altra vegada sembla que, tot i tenir la paella pel mànec, no hi 
ha cap més voluntat que la de fer allò que toca perquè toca, tot i sabent que no s’està 
fent bé. 
 
Per acabar, tant si haguéssim aprovat el primer Plec de clàusules com aquest darrer, 
que tot i la seva previsible aprovació a la CUP no el defensem ni compartim, no 
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deixarem de fer propostes constructives i de millora. Ni molt menys ho donem tot per 
perdut: hi ha més dies que llonganisses. Així, cal continuar avançant per fer una vila 
amb una petja ecològica molt més petita i, això és, en termes planers, que després 
d’haver passat nosaltres per aquest món, es noti com menys millor i que, en aquest cas 
la vila, i per extensió la resta dels Països Catalans siguin un lloc molt més habitable, 
sostenible i ecològicament millor. Per tant, després d’un pas, per petit que sigui, 
sempre en ve un altre. Per això, aquest passet s’ha d’inserir cap a l’estratègia del residu 
zero. Així, el residu zero ha de ser una estratègia local, però també ho és 
internacionalment, per deixar de gestionar residus i començar a gestionar uns recursos 
cada cop més escassos. 
 
De fet, en el ple de gener la CUP vam presentar una moció de l’Estratègia Catalana 
Residu Zero on per unanimitat aquest consistori s’hi va sumar. Per tant, hem d’anar 
més lluny. Molt més lluny. 
 
I també podem anar més lluny integrant aquest servei a l’Ajuntament quan actualment 
està externalitzat. Realment, cal una bona planificació i disseny d’objectius i costos, 
però des de la CUP, seguint amb la línia d’evitar les externalitzacions, pensem que seria 
del tot rendible. Actualment la recollida i tractament de residus és molt rendible i és 
per això que d’empreses per fer el servei a la vila no ens faltaran al concurs de la 
concessió. Si ho és tant, de rendible, fent-ho el propi Ajuntament hi guanyaríem 
econòmicament així com generaríem llocs de feina que en el Plec de clàusules no 
queda reflectit que hagin de ser pels arenyencs i les arenyenques. I, a banda, fent-ho 
des d’una empresa pública local, aconseguiríem que aquesta tributés als Països Catalans 
i que, per tant, els impostos associats a les seves activitats no vagin a parar a empreses 
amb seu a Espanya. 
 
Per tot el suara exposat, el sentit del vot de la CUP en aquest punt serà en contra. 
 
- La regidora Sa. Balliu en representació del grup municipal d’ICV manifesta 
literalment el que segueix: Per a Iniciativa avui és un dia trist i negre a la crònica 
arenyenca. Avui anem a fer un gran pas enrere en allò que havíem treballat, consensuat 
i cregut, en allò que s’ha demostrat que funciona, i que ho fa amb bons resultats.  
 
Si aquest vespre aproven l’expedient de licitació de la concessió del servei públic de 
recollida selectiva amb majoria, no serà pas amb el nostre vot, perquè ens neguem 
rotundament a donar suport al pitjor dels escenaris per a la nostra vila. Ara que 
havíem fet passos de gegant, ens condemnen a fer com els crancs, passes enrere. Com 
a vila, avui perdem un altre tren, el d’un model de recollida sostenible econòmicament 
i ecològica.  
 
Si aproven aquest expedient tal com l’han presentat, probablement molts arenyencs 
pensarem que hi ha vilatans de primera i de segona, i que els nostres drets i deures no 
són els mateixos segons el veïnat on vius.  
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Si aproven aquest plec, hauran d’explicar a la vila, com decreixen els ingressos per fer 
ben feta la recollida selectiva porta a porta, com ha passat en el primer any de la seva 
implantació, i com creixen d’altra banda les quantitats de recollida de rebuig amb el 
model que ens proposen.  
 
El grup municipal d’ICV assisteix a aquest Ple amb el record a la nostra memòria 
encara recent, d’un Ple anterior, ara fa mig any, on amb un ampli consens de tots els 
grups municipals es va votar a favor i es va aprovar l’ampliació de la recollida selectiva 
porta a porta a tota la vila... repeteixo amb el consens de tots... amb l’excepció del 
Partit Socialista.  
 
Però és un record agredolç pel nostre grup, ja que en el Ple següent i com va 
manifestar amb perplexitat i indignació, es va assabentar de pura casualitat  unes hores 
abans de la revocació de la proposta aprovada just un mes abans. En la Junta de 
Portaveus, una hora i mitja abans de la sessió plenària,  es va incloure d’urgència el 
punt de l’ordre del dia amb la proposta d’acord de retirar la licitació per adjudicar la 
gestió del servei públic de recollida de residus del municipi, a canvi que el grup 
socialista  donés suport a l’equip de govern i s’abstingués en l’aprovació del pressupost 
i la plantilla d’aquest any.  
 
Un pacte in extremis de l’equip de govern, del tripartit CIU, PP i Bloc Municipal amb 
PSC per salvar els pressupostos, i que  vam  denunciar públicament, perquè ni Arenys 
ni la nostra gent es mereixien ser víctimes d’un xantatge i d’un acord tan poc 
transparent i ètic.  
 
En aquell moment es va defensar aquest pacte dient que es tractava d’alta política. 
Doncs mirin senyors del govern i dels grup socialista, nosaltres no en volem saber ni 
fer d’aquesta classe de política. El nostre grup sempre s’ha posat a la disposició del 
govern per garantir el màxim consens en aquest i en d’altres temes i no poden negar el 
nostre treball, ni les hores dedicades per fer possible una entesa, en aquest sentit. 
 
Aquest tripartit no va saber negociar, ni pactar una altra sortida que no fos la de 
canviar cromos per intentar trobar una sortida coherent al Ple dels pressupostos. 
 
Avui  el tripartit CiU, PP i el BLOC, torna a presentar el nou Plec , amb el model de 
recollida selectiva  imposat pels socialistes i en el qual ni el regidor de Medi Ambient 
gairebé ha participat. Un Plec imposat perquè no han buscat ni la participació, ni el 
consens de la resta de grups que formem també part d’aquest consistori i que 
representem també un gran nombre de convilatans i que sempre ens hi hem ofert .  
 
Un Plec de clàusules nefast, que finalment no incorpora alguns dels aspectes que es 
consideraven prioritaris i sobre el quals s’havien adquirit compromisos electorals. 
Finalment no hi ha previst contenidors soterrats.  
 
S’han substituït  per una gran quantitat de contenidors de superfície. El nostre grup 
troba excessiu el nombre d’àrees de recollida, amb tots els contenidors de recollida 
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dels diferents residus, que ocuparan zones importants de la via pública i que restaran 
espai en moltes zones. També pensem que seran un punt important d’acumulació de 
tot tipus d’andròmines i que suposarà un increment de les actituds incíviques.  
 
La neteja viària tampoc no és pot incloure en aquest Plec de clàusules. Fins al darrer 
moment es va intentar però no ha estat possible. Encara no sabem del cert quins són 
els motius d’aquesta exclusió. 
 
Es va aturar una licitació que ja estava en marxa,  amb els costos que suposa, moltes 
vegades més humans que econòmics, que també ho són i molt importants en el 
context de crisi en què estem immersos. 
 
Tot el treball educatiu, pedagògic, de difusió, de seguiment, de consens aconseguit... 
avui se’n va en orris perquè aquest cromo no agradava al PSC i l’han canviat per un 
altre.  Un model mixt, molt a to amb el que estem vivint darrerament amb els governs 
de CIU i PP al govern de la Generalitat i al govern espanyol. Doble model educatiu, 
doble model en sanitat... i ara doble model en recollida selectiva a la nostra vila. 
Vilatans de primera i vilatans de segona.  
 
Què vull dir amb doble model de recollida: doncs un sector de la població està 
subjecte a un model, el porta a porta i ha de complir amb una normativa  que estipula 
els dies concrets  en què es recull la fracció orgànica, els envasos , el paper i el cartró i 
la resta, el rebuig.  
 
D’altra banda uns sectors de la població on es podrà fer la recollida selectiva  però 
com vulguin i quan vulguin, qualsevol dia, a qualsevol hora i amb la temptadora 
possibilitat de no haver de fer-la, ja que l’Ajuntament posa a la seva disposició els 
contenidors de resta o rebuig, i buidarà aquest contenidors 4 dies per setmana, a més 
d’algun dia o moment puntual que estiguin plens i saturats.  
 
Si això es  promoure, consolidar i convèncer de la necessitat d’implantar aquest procés 
per sensibilitzar la població dels avantatges mediambientals, pensem que es tracta d’una 
gran irresponsabilitat en la gestió de recollida de residus. 
 
No pensem que el sector al qual ara no s’aplicarà el model de recollida porta a porta , 
no es mereixi ni sigui capaç d’adaptar-se al model vigent a la resta de la vila. Es més,  
molts convilatans no entenem aquesta diferència. Ni l’entendran tampoc els nens i les 
nenes de les escoles, que han de diferenciar el model segons on visquin. Amb això 
pensem que no es fomentarà  la cohesió social. No tots hem de complir amb els 
mateixos deures ni normatives. 
 
El grup municipal d’ICV ha apostat sempre pel model de recollida porta a porta  i per 
la seva extensió a tot el municipi. 
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Amb aquesta ampliació del servei,  amb aquest model mixt que avui es porta a 
aprovació no hi podem estar d’acord de cap manera. Perquè va en contra  d’uns dels 
seus compromisos programàtics i ideològics. 
 
Vam defensar el model  i ens vam  implicar en totes les sessions de treball  
programades, juntament amb la resta dels grups, per la Regidoria de Medi Ambient,  
vam fer aportacions, esmenes i suggeriments.  
 
Al darrer número de la revista municipal ATR, el reportatge central lloava els guanys 
sostenibles i econòmics obtinguts amb el sistema porta a porta en el seu primer any 
d’implantació. Concretament, explicava que el sistema porta a porta havia generat uns 
ingressos aproximats de gairebé 117.000 euros, que compensaven amb escreix 
l’increment del cost del servei de recollida de la brossa, que ha estat de 73.000 euros. 
Aquest diferencial positiu, afegia l’ATR, ha permès que la taxa d’escombraries del 2011 
hagi compensat la totalitat del cost de la gestió dels residus municipals i que no s’hagi 
hagut d’incrementar de cara a l’exercici 2012. 
 
Vagin pensant també que aquests ingressos de fer les coses ben fetes, aniran baixant en 
picat amb el pitjor dels escenaris que ens presenten en el Plec de clàusules a aprovar: 4 
dies de recollida de rebuig!!!!  Cinisme, ceguera, irresponsabilitat?... 
 
No sempre és fàcil arribar a acords, però val a dir que en aquest cas, ICV va treballar 
amb el regidor de l’àrea  i amb els grups de l’oposició, donant   el suport necessari per 
fer possible l’aprovació del Plec de clàusules que regularan la gestió d’aquest servei.  Al 
seu moment ho vam agrair al regidor Juan José Almansa pel  mètode de treball que es 
va establir entre tots els grups del consistori i que ara ha brillat per la seva absència, i 
que ha quedat absolutament desqualificat en la defensa d’un model de recollida 
sostenible, i àmpliament demostrat que funciona.   
 
No s’ha treballat conjuntament, no s’ha consensuat res i s’ha tirat pel dret. 
 
Enteníem que s’havia de fer molta pedagogia en el canvi de model que suposava també 
un canvi d’hàbits important  per a moltes llars, i estàvem  disposats a treballar-hi de 
valent,  juntament amb l’equip de govern. 
 
Al seu moment vam dir que hi ha temes que semblen simplement de gestió però que 
darrere impliquen canvis culturals de primer ordre. Ara amb aquest nou model 
pensem que serà més difícil canviar les pautes de comportament individual per millorar 
la situació mediambiental de la nostra vila  i que es dóna més facilitats per no assumir la 
normativa, però també pensem que cada vegada el percentatge de població que 
tendeix a participar a la recollida selectiva serà menor, que en molts sectors es pot 
baixar la guàrdia i que cada vegada es serà menys conscient que s’han de reduir els 
residus i que  això suposa avantatges, ambientals i econòmics, per al nostre municipi.  
 
Des d’ICV reiterem que volem oferir la màxima col�laboració, també la nostra 
implicació, i per aquest motiu demanem la creació d’una comissió de seguiment 
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formada per representants de tots els grups municipals  per tal de poder avaluar, 
buscar solucions als problemes que es generin i garantir el bon funcionament del servei 
i que si s’escau i els resultats no són els esperats, es pugui canviar els sistema de 
recollida , unificant el porta a porta a tots els sectors. 
 
Acabarem en positiu, poc però serem justos en constatar que hi ha algunes decisions 
encertades incorporades en l’anterior Plec de clàusules, com per exemple  el nostre 
acord amb el canvi de dia de recollida de la fracció orgànica als diumenges o l’ampliació 
de les àrees d’emergència previstes o revisar el sistema de recollida dels bujols als 
habitatges d'alta densitat que fan el porta a porta, perquè creiem que la mà estesa de 
consens i diàleg és important malgrat tot. 
 
El grup d’ICV som ferms defensors i activistes del model de recollida selectiva de la 
brossa porta a porta, i per tant, reitero que seguirem treballant per demostrar que és 
el sistema més sostenible i econòmic.  
 
Per tot el que hem exposat, el grup municipal d’Iniciativa per Catalunya- Verds, votarà 
amb tot el convenciment en contra. 
 
- El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, manifesta 
literalment el que segueix:  
 
El Plec que avui es duu a aprovació té una història que no és ni curta ni senzilla per 
més que la imatge que es vulgui donar sigui una altra. Ens expliquem. Estem davant 
d’una pròrroga d’un contracte que ja no dóna més de si per la manera com es fa, per 
les modificacions que hi ha hagut i per un problema contractual important. Per tant és 
urgent procedir a una nova licitació que resolgui els problemes formals i tècnics de 
l’actual sistema. Enrere quedaran unes modificacions i pròrrogues de contracte difícils 
de mantenir. Tècnicament el Plec ve a resoldre un altre problema. La implantació de la 
recollida selectiva a la població o més ben dit l’ampliació de la recollida selectiva amb la 
fracció orgànica a tot el municipi. Actualment ja sabem que es fa la recollida selectiva a 
tot el poble i que en una part hi manca la fracció orgànica. 
 
Tots som coneixedors que hi ha diverses maneres de fer la recollida selectiva no 
només una com de vegades alguns intenten fer veure. Però tampoc dues. Hi ha 
diverses possibilitats que cerquen l’estalvi, la recuperació però també la facilitat d’ús a 
la gent. 
 
Aquest model preveu la recollida Pap en el nucli antic i el cinquè contenidor a les 
zones d’alta densitat. No podem estar més conformes amb aquesta mesura ja que és la 
que sempre hem defensat (no hem enganyat mai ningú), és el que en el programa 
electoral duia escrit el PP i és la mesura a què en campanya el candidat de CiU es 
referia com que seria la seva opció. 
 
No ens agrada que no s’hi hagi inclòs la neteja viària. En el nostre model la neteja dels 
carrers va associada a la recollida per tal d’evitar que les empreses es passin la pilota 
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sobre la responsabilitat de qui ha de fer què o no ha fet allò. En tot cas els arguments 
que s’han donat són prou importants per no demorar més la licitació i mirar si és 
possible en aquest mandat la confecció d’un plec de neteja viària. 
 
Sobre la controvèrsia Pap-5è contenidor ens reafirmem que no tots els estudis diuen,  
com s’ha afirmat, que un sistema sigui millor que l’altre. S’ha arribat a dir que amb el 
Pap és més eficaç. Doncs bé també hi ha estudis que diuen el contrari. Estudis i fets 
com a Vilassar de Mar o l’experiència del pobles de Guipúscoa. L’èxit d’un sistema o 
altre rau en la implicació i conscienciació de la gent. Si això falla cap sistema funcionarà. 
Si tenim a la gent conscienciada tots els sistemes funcionaran. El tema és que hi ha qui 
no creu en la voluntat de les persones o en la capacitat d’influir i en la pedagogia (i si 
cal la multa) i per això es dogmatitza el Porta a porta, perquè fa que davant de casa es 
vegi qui és un bon ciutadà i qui no. Es un sistema que es basa en fer posar vermells els 
ciutadans que viuen davant la bossa abandonada (que no sempre són els qui la desen. 
 
Una variant del Pap és el bujol, que en el fons és un cinquè contenidor amb control 
horari. Però tampoc podem dir que sigui la millor opció. Pobles o ciutats (Oviedo) que 
l’han implantat fa temps no acaben d’aconseguir uns resultats òptims per l’anonimat 
que impliquen grans concentracions d’habitatges. 
 
Amb els bujols ens preguntàvem com seria la recollida en zones nuclis residencials que 
a més són privats. Com es faria al Pla dels Frares, o Sant Elm, o Joan XXIII o la Torre 
d’Arenys, etc. Encara ningú no ha sabut donar una resposta adequada que no sigui 
posar contenidors. 
 
Val a dir que tampoc no ens sedueix la idea de contenidors en superfície. Esperem que 
amb les inversions adequades o amb les millores que facin els licitadors es puguin anar 
implantant progressivament els contenidors soterrats. 
 
Acabem: l’èxit de la recollida selectiva està en funció de la conscienciació dels ciutadans 
i el treball que facin des de casa seva en la compra amb menys residus, en la separació i 
en l’emmagatzematge a casa seva més que no pas en el sistema de recollida. La 
implantació del nou contenidor també aconseguirà, si es fa bé, bons resultats de 
recollida, i la imatge dels carrers serà més atractiva. 

- El regidor Sr. Almansa, en representació del grup municipal del PP, manifesta 
literalment el que segueix: Avui es porta a aprovació un nou servei de recollida 
selectiva dels residus municipals d'Arenys de Mar. Aquest nou servei es basa en 
1'aplicació de dues formes diferents de recollir totes les fraccions segons la tipologia 
urbanística de cada zona per tal de superar el model actual, que prioritza la recollida 
de les escombraries barrejades, i fer-ho de la forma més adient segons les 
característiques de cada barri. Així doncs, s’aplicarà el model porta a porta a les zones 
on ja estan consolidades i s’augmentarà a d’altres ampliant considerablement aquest 
sistema; i s’aplicarà la recollida mitjançant els contenidors de superfícies a les zones on 
hi ha una alta densitat de població caracteritzades per edificis verticals. 
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A més, amb aquesta aprovació que avui es porta a Ple es vol complir el que indica el 
Pla de desplegament de la recollida selectiva de la fracció orgànica dels residus 
municipals d'Arenys de Mar, on ens vam comprometre a oferir el servei de recollida de 
la matèria orgànica a tota la població dins d'aquest any 2012. 
 
Aquest nou servei ha estat treballat amb el suport tècnic de 1'Agència de Residus de 
Catalunya, ja que en tot cas el que volem és 1'adopcio d'un nou sistema de gestió dels 
residus urbans a partir del qual es pugui minvar 1'impacte ambiental dels residus 
d'Arenys de Mar, per tal de minimitzar la quantitat de deixalles que generem i 
maximitzar la tria i el reciclatge de les deixalles que acabem produint. 
 
El servei que portem a aprovació en el dia d'avui augmenta les zones on es fa el model 
porta a porta, i es passa de 4.135 habitatges on es fa actualment i que significa el 52%, a  
5.528 habitatges o, el que és el mateix, al 70% del total. Als llocs on s’aplicarà el model 
de porta a porta seguiran fent el mateix sistema que ara és fa al nucli antic amb l’única 
excepció del canvi de la recollida d’orgànica, que passarà de dilluns a diumenge. A les 
zones on s’aplicarà el model de contenidors de superfície, és a dir, el 30% dels 
habitatges d'Arenys de Mar, s’hi posaran illes de 5 fraccions per tal de facilitar als veïns 
que puguin fer el reciclatge i no s’hagin de desplaçar més enllà de 70 metres del seu 
domicili. 
 
Amb aquesta aplicació dels dos models el que es vol és reduir la fracció resta i 
augmentar considerablement les altres fraccions per tal d’assolir uns nivells de 
reciclatge molt més elevats al conjunt del municipi del que estem produint actualment. 
 
La regidora Sra. Moreno contesta a la rèplica del Sr. Almansa: Jo no he dit que el 
sistema del plec anterior fos més barat, he dit que el porta a porta és més barat 
perquè no s'ha de fer inversió en contenidors, i amb aquest Plec sí.  
 
Quant al PSC, si era tan urgent aprovar el Plec, que efectivament ho era, perquè es va 
prorrogar en 8 ocasions, per què ho va obligar a tirar enrere el mes de desembre? 
 
Un altre cop han fet esment al tècnic de Medi Ambient, i em sap greu perquè aquest 
noi sempre surt en aquest Ple. Ell va enviar un mail per prorrogar el contracte. I vostè 
era l’alcalde, si creu que hi va haver prevaricació vostè hauria d’haver fet alguna cosa. 
 
Un altre cop han tornat a referir-se a Vilassar de Mar com a exemple de la recollida 
selectiva. L’Agència de Residus de Catalunya va dir en una reunió en què estava 
present el seu grup municipal, que no poséssim d’exemple aquest municipi, perquè era 
el pitjor que havia passat en tots els municipis de Catalunya.  
 
A la pregunta de com seria millor la recollida al Pla dels Frares o a Sant Elm, jo li 
responc: amb el porta a porta.  
 
- El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que vol deixar constància en acta que entén els 
raonaments legals explicats i que motiven no incloure la neteja en el Plec de clàusules i 
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ho accepta per imperatiu legal, però entén que no és el més convenient i demana al 
regidor de l’Àrea que es facin les gestions necessàries per resoldre aquesta qüestió 
dins del marc legal vigent. 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que l’oportunitat de fer la recollida selectiva es va perdre 
de fet durant molts anys, ja que Arenys va ser un dels pobles escollits per fer la 
selectiva i això no es va portar a terme fins l’últim any de l’anterior mandat. En cap 
moment no s’ha traït al poble i menys prevaricat. I l’equip de govern no vol aplicar la 
recollida selectiva porta a porta a tot el poble, aposta fer un model mixt i té la voluntat 
d’anar millorant la recollida selectiva a tot el terme municipal 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per majoria absoluta amb els 
vots següents:  
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 2 vot PP, 4 vots del PSC. 1 vot VIA-SI-RCAT-Bloc 
Municipal. 
Vots d’abstenció:. cap 
Vots en contra: 1 vot CUP, 1 vot ERC,  3 vots d’ICV 
 
9.- Mocions.- 
 
9.1 Moció que presenta el grup municipal de la CUP amb l’adhesió d’ERC 
per a l’abolició de l’ús de les bales de goma.- El regidor Sr. Caldeira llegeix la 
següent Moció:  
 
Els Països Catalans són dels pocs indrets europeus on la policia utilitza bales de goma 
en manifestacions i esdeveniments públics. 
La dotació de projectils de goma dels Mossos d’Esquadra, d’un pes de 90 gr i capaços 
d’arribar a una velocitat de més de 200m/s (més de 720 km/hora) són considerats pel 
protocol tècnic intern com a armes “less-letal”, és a dir, “menys letals”. L’evidència 
però, demostra que poden causar danys permanents als òrgans vitals i, a més, són 
difícilment controlables. 
Limitant-nos a un sol exemple, i deixant de banda altres tipus de lesions: a l’Estat 
espanyol són 23 les persones que han perdut un ull des de 1990 fins avui, a causa 
d’aquests projectils. Per tant, el terme “menys letal” ha de ser definitivament 
considerat inadequat perquè, atès el potencial destructiu d’aquestes armes, no 
garanteix la seguretat dels ciutadans, sinó que esdevé un risc. 
Fa sols dos anys a la ciutat de Barcelona tres nois van perdre l’ull a causa de l’impacte 
d’una bala de goma. Un altre va estar ingressat a la UCI durant una setmana, amb un 
traumatisme cardiopulmonar, tement per la seva vida. El juliol d’aquest any passat un 
altre noi va perdre l’ull dret. A aquests casos s’hi afegeixen ferits greus en diferents 
parts del cos –pit, mandíbula, orella, cames, etc.–, fet que ens porta a la conclusió que 
cada vegada que es disparen aquestes bales de goma causen afectats greus. 
Per tot això, la Candidatura d’Unitat Popular d’Arenys de Mar demana al Ple d’Arenys 
de Mar l’aprovació dels següents ACORDS: 
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1.- Que l’Ajuntament d’Arenys de Mar demani l’abolició de l’ús de bales de goma, tal 
com ha succeït en altres països europeus. 
 
2.- Traslladar l’acord al Govern de la Generalitat de Catalunya, als diversos grups 
parlamentaris que formen l’actual Parlament de Catalunya i al col�lectiu promotor de la 
iniciativa Stop Bales de Goma! 
 
- El tinent d’alcalde Sr. Acero manifesta literalment el que segueix: Hem vist en els 
darrers temps un increment de l’agressivitat, aldarulls, trencadisses i altres 
comportaments delictius en manifestacions a la via ,publica amb conseqüències per 
a la integritat física de les persones que hi són a prop i amb conseqüències també 
per als membres de les forces d’ordre públic. 
Comn diu la moció, és evident el potencial destructiu d’aquesta arma i també és 
evident que el seu ús és indiscriminat. En una situació d’aldarulls els violents estan 
barrejats amb persones pacífiques i les bales de goma no són precisament 
intel�ligents, per això i davant del risc de danys seriosos a persones completament 
innocents i en la línia que han seguit altres països, el BLOC MUNICIPAL votarà a 
favor d’aquesta moció, tot i que hi trobem a faltar que aquesta mesura vagi 
acompanyada de la petició als responsables polítics al càrrec de les forces d'ordre 
públic que dotin els agents de les corresponents armilles i guants anti-tall, per 
protegir-se dels agressors. La Policia i els Mossos d’Esquadra també són persones, 
que al capdavall defensen la nostra seguretat. 
 
Sotmesa aquesta Moció a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit del vot 
següent: 
 
Vots a favor: 1 vot ERC, 1 vot CUP, 3 vots d’ICV i 4 vots del PSC. 1 vot VIA-SI-
RCAT-Bloc Municipal, 2 vots de CiU (Sr. Barris i Sra. Mir). 
Vots d’abstenció: 3 vots de CiU. (l’Alcalde Sr. Fors , Sr. Roman i Sra. Real) 
Vots en contra: 2 vot PP. 
 
9.2 Moció que presenta el grup municipal de la CUP amb l’adhesió d’ERC, 
d’ICV i Bloc Municipal perquè l’Ajuntament d’Arenys de Mar torni a pagar 
l’aportació econòmica anual a l’Associació Amics de La Bressola, com a soci 
protector de l’entitat.- 
 
Exposició de motius: 
El grup municipal de la CUP treballem fermament per a la defensa de la llengua i la 
cultura catalanes. 
Pensem que des de les institucions cal establir convenis d’ajut i col�laboració amb 
entitats que treballen per la llengua catalana dins l’àmbit lingüístic català, especialment 
en aquells casos en què el poder polític no actuï a favor de la llengua. 
Pensem que és interessant recordar al govern municipal que l’Ajuntament d’Arenys de 
Mar és soci protector de La Bressola, els objectius de la qual pensem que és important 
que coneguem els arenyencs i les arenyenques i és per aquest motiu que els reproduïm 
a continuació: 
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• L'Associació d'Amics de La Bressola és una entitat amb més de 500 socis 
sensibles a la tasca que desenvolupa La Bressola, la xarxa d’escoles que segueixen el 
sistema d’ensenyament d’immersió en llengua catalana a la Catalunya del Nord. 
• L'Associació d'Amics de La Bressola procura divulgar la tasca de La Bressola i 
obtenir suports morals, materials i econòmics per dotar La Bressola de mitjans. Tots 
els recursos que aconsegueix l'Associació es destinen íntegrament a La Bressola. 
Actualment, més de 160 ajuntaments del nostre país donen suport econòmic a la 
Bressola, entre els quals hi figura l’Ajuntament d’Arenys de Mar. 
 
Per tots aquests motius, i havent sabut que l’Ajuntament d’Arenys de Mar, que consta 
com a soci protector de l’associació Amics de La Bressola, no paga la seva quota anual 
de 600 euros a l’associació des de l’any 2009, el grup municipal de la CUP proposa al 
Ple de l’Ajuntament d’Arenys de Mar els següents acords: 
 
1. Que l’Ajuntament d’Arenys de Mar reprengui el pagament de les quotes a 
l’Associació Amics de La Bressola, fent efectiu, si més no, el pagament corresponent a 
l’any 2011. 
2. Que es difongui l’activitat i tasca d’aquesta associació en actes culturals en la 
mesura del possible, i s’enllaci el web de l’entitat a la pàgina de l’Ajuntament d’Arenys 
de Mar. 
3. Que es comuniqui mitjançant una carta a la junta directiva de l’entitat aquest 
acord i que es publiqui una notícia al web municipal explicant la tasca de La Bressola i 
el paper de l’Ajuntament d’Arenys de Mar com a soci protector. 
 
- El tinent d’alcalde Sr. Acero manifesta literalment el que segueix: El posicionament 
del BLOC MUNICIPAL és clarament favorable a la moció presentada, atès la 
importància de la tasca de La Bressola en la defensa de la llengua i la cultura 
catalanes en un context especialment hostil. 
L’adversa situació econòmica no pot ser un argument per retirar-li el suport, 
precisament perquè l’espoli fiscal és fruit de la voluntat anihiladora de I'Estat 
espanyol envers la cultura, la llengua I I'economia catalanes. 
Ara més que mai hem de reforçar i protegir a aquelles institucions que vetllen per 
la normalització i supervivència de la llengua i cultura catalanes. 
Tanmateix el BLOC no li pot respondre al motiu de per què és va suspendre el 
pagament de la quota anyal, ja que la decisió es va prendre a la legislatura anterior. 
El nostre vot serà favorable.  
 
- L’alcalde Sr. Fors manifesta que aquest Ajuntament assumirà la diferència de la 
subvenció endarrerida i que per 600 € l’any val la pena l’esforç per La Bressola. 
 
Sotmesa aquesta Moció a votació, aquesta s’aprova per majoria absoluta amb el sentit 
del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 1 vot d’Esquerra-AM, 1 vot de la CUP, 3 vots d’ICV i  1 
vot VIA-SI-RCAT-Bloc Municipal,  
Vots d’abstenció: cap 



 
  
 
 
  

29

Vots en contra: 4 vots del PSC i 2 vots del PP. 
 
10.- Precs i preguntes. 
 
A) PRECS.-  
 
a) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP 

 
1. Demanem que es tanqui amb pany i clau la caixa de corrent que hi ha a la 
placeta al costat de les escales i a l’abast de la mainada. Sovint està oberta perquè es 
tanca amb una simple brida que fàcilment cau o es trenca. 
 
- La regidora Sra. Mir recull el prec. 
 
2. A la CUP pensem que la transparència i claredat han de regir les relacions de 
l’Ajuntament i la resta de vilatans. Així, per evitar informacions errònies demanem a 
l’equip de govern que faci públic al web el que percebem els i les regidores per 
assistència als plens.  
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que ho ha fet aquest matí. 
 
3. Felicitem Convergència pel fet que amb els seus cinc vots majoritaris a l’equip 
de govern hagi donat suport a la campanya de l’Assemblea Nacional Catalana que fa 
referència al fet de penjar la senyera o l’estelada al balcó i no treure-la fins que 
aconseguim la independència. Dit això, demanem a l’equip de govern que comenci 
donant exemple i penjant la senyera, i si pot ser l’estelada, a tots els edificis públics en 
diades assenyalades com són les festes locals i nacionals. 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que recull el prec. 
 
b) Precs que formula el grup municipal d’ICV  

 
1. Demanem a l’equip de govern que en les convocatòries dels Consells Municipals que 
es facin mitjançant correu electrònic es demani conformitat de recepció i que es 
verifiquin les trameses que se’n faci. 
Aquest grup municipal, tot i que no posa en dubte que s’hagi fet la tramesa, pot 
garantir que el seu representant al Consell d'Esports no ha rebut les convocatòries de 
les dues trobades que s'han dut a terme. Coneixem d’altres formacions i entitats que 
tampoc no l’han rebuda. És per aquest motiu que demanem que es revisi aquest 
mecanisme de recepció. 

- El regidor Sr. Almansa diu que tenen el correu electrònic del representant d'ICV i 
en les dues convocatòries li han enviat el mail. Actualment hi ha 28 entitats esportives 
i 7 partits polítics i en les dues convocatòries els han informat a tots via correu 
electrònic. 
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- El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que des d'un punt de vista estrictament tècnic  ha 
de dir que el sistema de correu electrònic és molt còmode, però alhora no és 100% 
segur, la conformitat de recepció dels missatges està subjecta a la voluntat del 
destinatari de si l’accepta o no d’enviar, a banda d’altres mecanismes dels programes 
de correu electrònic que poden blocar aquesta confirmació. 
Recullen, diu, la petició de verificar les trameses, que els destinataris siguin els 
correctes i actualitzats degudament i alhora comenta que des de fa uns mesos 
treballen de forma provisional amb un sistema de gestió documental en el núvol 
que millora la fiabilitat en la compartició de documents i convocatòries. 
Properament, implantaran el sistema nou i definitiu per gestionar aquestes 
comunicacions corporatives amb la seguretat i eficiència que, amb bon criteri, 
demanen. 
 
2. Demanem de nou a aquest govern que es publiqui al web municipal tal com es va 
comprometre a fer el regidor d'Hisenda, els arxius del pressupost 2012 en totes les 
seves vessants. Fins al mes d'abril només hi ha publicada la versió de despeses per 
orgànica, i no hi podem trobar encara l'annex d’inversions, el pressupost per ingressos, 
el resum de l’estat d’ingressos i despeses, ni tampoc les bases d’execució. Creiem que 
ha de ser una informació consultable a l’abast de tothom. 
 
- El regidor Sr. Roman diu que avui s’ha publicat. 
 
d) Prec que formula el grup municipal del PSC  
 
Ens han arribat queixes de veïns de la plaça de les Olles conforme aquest indret no es 
neteja prou. Altrament moltes jardineres no tenen plantes la qual cosa fa una sensació 
d’abandonament. Preguem a la Regidoria de Serveis que extremi la precaució en aquest 
indret. 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que recull el prec i procuraran que no torni a passar . 
 
B) PREGUNTES.-  
 
a) Preguntes presentades pel grup de govern de la CUP: 
 
1. El carrer de les Margarides s’ha pavimentat, pel cap baix, més de tres vegades 
els darrers anys. La majoria d’actuacions es basen, però, a tapar els forats amb quitrà. 
Tot i no ser un carrer principal, hi ha força trànsit arran de l’entrada i sortida de 
furgonetes i camions del Mercat així com pels cotxes que accedeixen al pàrquing de la 
Sala Mercè. Per tot això a la CUP volem saber si: 
• L’equip de govern té prevista alguna actuació que pugui ser definitiva i que 
impliqui la reurbanització del carrer, atès que també és molt utilitzat per accedir a peu 
al Mercat i, en canvi, a gran part de la via les voreres són molt estretes, intransitables i 
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que aquest fet es veu agreujat quan plou perquè l’únic desguàs del carrer és al 
capdavall i, per tant, de totes totes et mulles a l’hora de transitar-hi? 

- L’alcalde Sr. Fors diu que ho tindrà en compte.  
 
2. Arran del tancament de l’Espai Jove, que vam conèixer per una notícia del 
servei de premsa de l’Ajuntament així com pels serveis informatius de la ràdio 
municipal, el grup municipal de la CUP plantegem les següents preguntes: 
• Quins són els motius que van fer prendre aquesta decisió? 
• Quines han estat les mesures que s’han pres per corregir aquesta situació i 
reobrir el servei? 
• Quina solució s’ha donat per als usuaris que no han provocat aquests 
“aldarulls” i que han necessitat fer ús del servei? 
•  
- La regidora Sra. Mir manifesta literalment el que segueix: Donat un seguit d’incidents 
en què no es respectaven les normes de dins l’Espai Jove ni de convivència en el 
Centre Cultural el Calisay, des de la Regidoria de Joventut s’ha intentat parlar amb els 
joves, els de conductes no apropiades se’ls ha expulsat de l’Espai (que no respectant la 
decisió hi han tornat...) fins que s’ha cregut convenient tancar per reflexionar sobre les 
conductes que s’han donat i transmetre que aquestes poden tenir conseqüències.  
Creiem que cal marcar uns límits i més enllà de l’oci, educar en ciutadania, valors de 
convivència i responsabilitat. Aquesta decisió no ha estat pressa al primer incident 
trobat, cal entendre que no ha estat ni un fet aïllat, ni un grup concret. Ha estat una 
dinàmica d’un grupet de joves, i el fet d’entendre que tots contribuïm al seu bon 
funcionament també és el que volem transmetre.  
Ens plantegem reobrir l’Espai Jove al maig amb un reforç del dinamitzador, la qual cosa 
significa que per poder-hi respondre econòmicament, reajustarem les hores. S’obrirà 
tres dies a la setmana, de dijous a dissabte amb unes activitats més definides per tal que 
els que hi vinguin ho facin per fer alguna cosa, no a passar-hi l’estona i buscar en què 
distreure’s.  
Un altra idea que veníem gestant i que ara creiem que és un moment idoni per aplicar-
la, és crear el carnet de l’Espai Jove, (que en aquests moments ja esta demanat) i 
aquest serà necessari per accedir a l’Espai.  
Per poder-lo obtenir, el jove haurà de signar un compromís de coneixement i respecte 
de les normes de l’Espai i el seu accés tant per part del/la jove com dels seus 
pares/mares/tutors. D’aquesta manera tindrem les dades del jove i l’autorització dels 
seus responsables, i aconseguirem així un apropament i una petita vinculació a les 
famílies dels mateixos joves. 
Amb aquest carnet també, volem implicar els comerços del poble per veure si volen 
aplicar algun tipus de descompte al seu establiment amb la presentació del carnet de 
l’Espai Jove. I així poder crear diferents sinergies entre els joves i la població. 
També vull remarcar que en cap cas l’Espai Jove no ha deixat de funcionar; de les 
activitats programades, la majoria s’han dut a terme amb una participació activa de 
joves i amb un comportament que abans d’aquest toc d’atenció, no ens hauríem pogut 
imaginar. 
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La jornada d’alumnes d’aquest any ha estat un èxit amb més de 80 participants, el 
cinefòrum de fa dues setmanes també va ser exemplar. Regidors, regidores poden 
passar per l’Espai Jove quan vulguin per veure quines coses s’hi fan.  
 
3. Ha pensat la regidora de fer un consell de joves que vagi molt més enllà que 
decidir les barraques i els grups de música que allà toquen? Si és que sí, en quins 
interlocutors ha pensat i quan el pensa convocar? 

 
- La regidora Sra. Mir manifesta literalment el que segueix: Sí, sí que hi ha pensat. I fa un 
parell d’anys es va treballar des de la Regidoria en aquest tema. Els joves d’aquell 
moment no volien el Consell de Joves reglat com podria ser el Consell Nacional de 
Joventut.  
Preparar possibles reunions està entre els nostres plans i quins seran els interlocutors 
ja dependrà de qui vulgui respondre a aquest compromís.  
Deixeu-me explicar i després ja m’entendran...  Actualment i per si no ho sabien, el Pla 
local de joventut va acabar la seva vigència a finals de 2012. Des de d’abans de finalitzar 
el Pla, la tècnica de Joventut ja va començar a fer reunions tècniques al Consell 
Comarcal per tal de tirar endavant l’avaluació que actualment ja s’està duent a terme. 
Aquesta avaluació es treballa per poder fer una bona diagnosi de la realitat que ha 
quedat després del Pla, si ha funcionat, el que sí, el que no i tots els perquès avaluatius. 
Amb aquesta diagnosi podrem començar a treballar en el que ha de ser el nou Pla local 
del nostre poble, un pla que ha de ser ben realista i més en l’època que estem. Quan 
s’elabora aquest tipus de document, si és vol fer amb coherència, ha de ser 
representatiu de tots els joves de la població. Li dic tot això, perquè és llavors quan es 
creen comissions de joves segons les temàtiques implicades, més que les barraques i 
més que els grups de música, perquè això del Pla, n’és només uns apunts. És creen 
taules de debat entre joves i professionals, entre agents més implicats i entre menys, 
entre joves als quals uneix una temàtica, o entre joves ben diversos, d’aquesta manera 
també detectem necessitats vives del moment. 
Pel que fa a la temporització de tot aquest treball, intentarem acabar l’avaluació durant 
l’estiu i a partir de setembre es treballarien de ple les noves línies d’actuació pel que fa 
a les polítiques de joventut que necessita el nostre poble i serà llavors quan pensaré en 
tots els interlocutors i en quan els convoco. 
 
4. Les regidories de Joventut, Educació i Cultura són tres regidories que són 
gestionades per la mateixa regidora. 
 
Atès que la prioritat de la regidoria de Cultura hauria de ser la de garantir l’expressió 
de la cultura i sobretot la cultura popular i local. 
 
Atès que la cultura popular és un element cohesionador i una porta d’entrada per a 
totes aquelles persones nouvingudes al nostre país. 
 
Atès que la relació del cost que comporta la cultura popular és molt baix respecte als 
guanys alts que reporta perquè és una cultura produïda a Arenys i que pot reportar 
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espectacles per a la Festa Major a un cost molt més baix que haver de contractar 
espectacles de fora. 
 
Atès que fa quatre mesos vam preguntar a la regidora si pensava crear el Consell de 
Cultura i, pel que es veu, o més aviat pel que no es veu, el més calent és a l’aigüera. 
 
Atès que a Arenys disposem de moltes entitats i col�lectius, així com artistes, amb 
ganes de generar cultura i que poden dinamitzar l’agenda cultural de la vila. 
 
El grup municipal de la CUP fem les següents preguntes: 
 
• S’ha fet o s’ha pensat fer un pla estratègic per potenciar, fomentar i difondre la 
cultura popular local? 
 
- La regidora Sra. Mir contesta que en el Ple del dia 25 de març de 2009 es va aprovar 
el Pla d’acció cultural d’Arenys de Mar, un Pla que marca les línies estratègiques a 
seguir i que a més s’està seguint. Diu que si el volen consultar, la Regidoria de Cultura 
els en facilitarà una còpia. 
 
• Ha pensat la regidora en fer una taula permanent amb les entitats culturals i 
educatives de la vila per elaborar aquest pla estratègic? 

 
• La regidora Sra. Mir contesta que com que ja està fet el pla estratègic, la taula 
permanent que s’hauria de crear és de seguiment en tot cas. 
 
• Ha pensat la regidora a fer una trobada de les entitats per coordinar-se entre 
elles, crear sinergies i ajuts, no sobreposar actes i preparar conjuntament l’atapeït 
calendari d’actes que hi ha a l’estiu? 
 
- La regidora Sra. Mir contesta que la regidoria pot fer moltes trobades amb les entitats 
i les fa, des de reunions explicatives pel web d’entitats municipals, on s’explica com 
posar les activitats al web, on es recorda que abans de programar qualsevol acte, és 
millor consultar l’agenda perquè no coincideixi amb un altre, que doblar activitats en 
un mateix moment va en contra de tots, sigui festa major o no. 
Diu que també es reuneixen amb les entitats per proposar activitats de gran format, 
com la d’aquest cap de setmana i entre les mateixes entitats del poble col�laboren i 
molt. Creu que ja potencien aquestes sinergies. Cada vegada se sobreposen menys 
activitats i si no hi ha més remei, intenten que almenys el públic a qui van dirigits sigui 
diferent. 
 
• Pensa constituir el Consell de Cultura per participar i decidir aspectes de la 
vida cultural arenyenca? Quan ho pensa fer?  
 
- La regidora Sra. Mir contesta que atesa la reunió que es va realitzar a finals de 
novembre amb els diferents representants dels grups polítics, atès que en aquesta 
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reunió és va pactar que la Regidoria de Cultura convocaria la comissió de seguiment 
del PAC i així començar a concretar les funcions d’aquest Consell de Cultura tan 
esperat, atès que les regidories de Joventut, Educació i Cultura són de la mateixa 
regidora i atès que encara se’n deixen una de regidoria de la mateixa persona, la 
d’Igualtat, atès que diuen que el més calent és a l’aigüera: respon que està treballant 
per prioritats i que quan pugui, convocarà la comissió de seguiment. 
 
5.  Com i quan pensa resoldre la regidora de Governació el conflicte que té obert amb 
la policia i que fa que serveis com el d’obrir el pas de les galeries del museu actualment 
el faci personal que no és de la policia? 

- La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que quant al conflicte de Policia Local amb la 
Regidoria de Governació, ha de dir que fa molts mesos que aquesta regidora va arribar 
a acords amb el comitè de la Policia Local, però aquests acords sembla que no són 
viables jurídicament segons se li va comunicar verbalment. 
Diu que aquest conflicte no ha provocat que no s’obrin les galeries.  
Atesa la situació de manca de personal que pateix la Policia Local,  que en ocasions no 
permet que porti a terme de forma adequada les funcions principals que la llei li 
assigna, en particular la de prevenció del delicte i de vigilància dels espais públics, com a 
regidora de Governació, a fi de guanyar més disponibilitat per executar les esmentades 
funcions, va disposar que es deixés de fer serveis que no són funcions policials i que es 
podem portar a terme per altre personal de l’Ajuntament.  
 
b) Preguntes que formula el grup municipal d’ERC:  
 
1.- Fa unes quantes setmanes, el regidor de Promoció Local ens va fer arribar a tots 
els grups municipals un esborrany d’ordenança de regulació de Ies terrasses dels 
establiments oberts al públic. Desprès d'aquest enviament no ens ha convocat a cap 
reunió de treball ni tan sols informativa per tractar aquest assumpte. Ens podria dir el 
govern municipal, en quin estat es troba aquesta ordenança? 
 
 - El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que efectivament fa un mes exacte que va enviar a 
tots els regidors 1’esborrany de la normativa de les terrasses. Diu que tot i que han  
rebut propostes d’altres grups municipals, no n’han rebut cap d’ERC. 
Dit això, el motiu de no haver convocat reunions ha estat el debat i el treball amb 
la Policia Local i els Serveis Tècnics per resoldre algunes qüestions especialment 
conflictives. Diu que segons l’informen des de SSTT actualment no existeix cap 
norma legal d’àmbit municipal que reguli dimensions, espais per a la circulació de 
vianants, normes de seguretat dels ancoratges dels vetlladors, seguretat vial, etc., 
en conseqüència es parteix de quasi zero i s'ha de treballar de manera molt 
prudent, per tot això i davant de la proximitat de la temporada d’estiu, el Govern 
ha optat per implementar aquesta normativa per la via de Decret, com a via ràpida. 

Es preveu que la seva aplicació sigui progressiva en base a l’experiència, amb el 
propòsit final de perfeccionar i consolidar la norma en una Ordenança més 
detallada i extensa. 
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2.- En Ies darreres setmanes, i coincidint amb l’allargament de la concessió de la zona 
blava per part de COMSA, ens han arribat nombroses queixes dels usuaris, en les 
quals ens comunicaven que molts parquímetres no funcionen, bé perquè estan fora de 
servei, bé perquè no accepten les targetes bancàries. Tot i posar un avís al cotxe 
perquè els vigilants tinguin coneixement d’aquest fet, els han interposat la sanció 
corresponent. Podria el govern municipal fer arribar a I'empresa concessionària 
aquestes queixes i requerir-la perquè les màquines funcionin amb normalitat i per tant 
no suposin un greuge per als usuaris? 
 

- La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que no han tingut queixes però sí que n’hi 
haurà. 

 
3.- En el mateix sentit, quan s'iniciaran les obres de la part alta de la Riera que havia de 
portar a terme I'empresa COMSA? 
 

- La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que entre els dies 7 i 9 de maig comencen a 
senyalitzar. 
 
4.- Davant els nombrosos incidents d’inseguretat ciutadana que està patint Arenys de 
Mar en Ies últimes setmanes, què pensa fer aquest govern municipal per evitar que es 
continuïn patint robatoris? Aquest grup municipal agrairia a aquest govern que prengui 
les mesures oportunes perquè hi hagi mes vigilància i en tot cas que siguin mes discrets 
a l’hora de fer públic constantment als mitjans de comunicació que hi ha pocs efectius 
realitzant aquesta vigilància els caps de setmana per no fer un efecte "crida" als amants 
de la cosa aliena. 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que aquests robatoris són efectuats amb el mateix modus 
operandi i alguns s’han pogut arrestar i han passat a disposició judicial. 
 
5.- En el mateix sentit, ens podria dir el govern municipal quants robatoris i furts s’han 
produït a Arenys de Mar els últims 6 mesos? 
 

- La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que uns 20. 
 
6.- Quin és el capteniment del govern municipal envers a la negociació amb les 
propietàries del convent de les Clarisses? Fa mesos que aquest grup municipal va 
demanar còpia de l'expedient i fa un mes i mig que vam demanar la valoració 
econòmica tècnica de la finca, resposta que encara no hem rebut. 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que la intenció és arribar a adquirir aquest convent. No s’ha 
entregat perquè falta la documentació de la Diputació.  No tenen la valoració de la 
Diputació. S’ha demanat que diguin a alguna  empresa de confiança que faci la valoració 



 
  
 
 
  

36

i ells la validin. Diu que sí que pensen reunir els grups, tant els que hi estan favor com 
en contra.  
 
7.- Quin ha estat el cost econòmic de la campanya de captura dels coloms? Agrairíem 
al govern municipal que ens fes arribar I'informe de tota I'actuació, on constin el 
nombre de coloms capturats, així com el nombre d’ocells d’altres especies que s'han 
caçat. 
 
- La regidora Sra. Real contesta el següent: Del cost de la campanya, li puc parlar del 
pressupost que es va acceptar, ja que la campanya, aprofito per informar-la que encara 
s’està duent a terme i que tenim ben bé 2 mesos més per endavant. 
El control de la població de coloms s’ha pressupostat en 5.444,07€ iva inclòs.  
Vostè em demana que li fem arribar un informe de tota l’actuació, i un cop explicat el 
que li acabo dir, suposo que entendrà que aquest informe el tindrem quan finalitzi la 
campanya i no ara que tot just estem a la meitat. 
Un cop haguem acabat, demani l’informe a l’Ajuntament per la via habitual i li serà 
lliurat. 
De totes maneres, com ja imaginarà, el govern està absolutament informat de com va 
la campanya i del nombre de coloms que es capturen cada setmana. 
I com que veig que al seu grup també li interessa, li dono els números: 
Fins avui dia 25 d’abril, s’han fet 6 actuacions on s’han capturat 213 coloms urbans 
(columba livia).  
I  permeti’m aquí que li faci una petita explicació sobre com s’estan duent a terme 
aquestes captures ja que veig que el seu grup no sap discernir entre la caça pròpiament 
dita i les captures. 
Les gàbies que s’utilitzen són dissenyades únicament per a  la captura de coloms. 
Tenen unes mides i un sistema concret que hi fa difícil l’accés d’altres espècies. Es 
programen perquè estiguin obertes durant 7dies i el vuitè es tanquin, dia que el tècnic 
treu els coloms capturats. A més a més, a dins, es posa un tipus de gra que agrada als 
coloms, fet que fa que només ells hi acudeixin. Les gàbies, tenen aigua a disposició dels 
coloms i un refugi per evitar les inclemències del temps. 
Responent a la seva darrera pregunta, li puc assegurar que amb aquestes gàbies només 
s’han capturat coloms, i en una ocasió dues tórtores que van ser deixades en llibertat. 
Per tant, no passi pena Sra. Moreno, les diferents espècies estan protegides. 
Gràcies. 
 
c) Preguntes que formula el grup municipal d’ICV 
 
1. Fa setmanes que l’Espai Jove està tancat. Quines mesures ha pres la Regidoria de 
Joventut per reconduir la situació d’incivisme que va provocar el tancament d’aquest 
equipament tan utilitzat i necessari per molts joves de la vila? Era necessari aquest 
tancament ? No hi havia una altra alternativa? 
 
- La regidora Sra. Mir dóna per contestada aquesta pregunta amb la núm. 2 presentada 
pel grup municipal de la CUP. 
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2. Quan pensa el govern lliurar l'informe de taxació del convent de les Clarisses 
demanat a instàncies dels grups de l’oposició a la Diputació? 
Sabem que fa dies que s'ha rebut, tal com l’alcalde va manifestar públicament durant 
una entrevista a Ràdio Arenys i volem saber si té previst tornar a reunir-se per 
consensuar finalment amb la resta de grups municipals del consistori l’oferta que s’ha 
fet per les Clarisses i conèixer si serà viable aquesta compra. 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que aquesta pregunta queda resposta amb la núm. 6 formulada 
pel grup municipal d’ERC. 
 
3. En el darrer Ple donant resposta a un prec d'aquest grup i també del grup socialista, 
es va manifestar que era voluntat de l’equip de govern publicar el sou i el concepte de 
les retribucions dels regidors, de l’alcalde i dels càrrecs eventuals i de confiança 
d’aquest consistori al web municipal i a més això donava compliment a la nova llei de 
transparència, però veiem que encara no s’ha fet, quan pensen fer-ho? 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que ho ha fet aquest matí. 
 
4. Preguntem a aquest govern, quina és la situació en que es troba a hores d’ara el 
tema de la mesquita. Des d'Iniciativa veiem amb preocupació que l’argument que 
sembla que imperi, és "el de qui dia passa any empeny", una expressió dita per l’alcalde 
sobre aquest afer, que indica que s’està desentenent de l’assumpte i ajornant les 
negociacions d'un tema que ja hauria d’estar resolt. 
Preguntar-li també si ha previst una nova trobada amb la comunitat musulmana. 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que no ha dit quin dia. Que ja saben quina és la seva posició 
amb aquests 40 dies. Diu que no ha pogut parlar amb els autobusos per fer la parada 
per a la mesquita i que la comunitat musulmana hi estigui d’acord. 
La comunitat musulmana no ha pressionat. Aquest govern pensa que aquesta 
Comunitat té dret a tenir un lloc de culte i creu que ha de ser el que s’ha ofert. 
 
5. Ja fa temps es va dir que es convocaria el Consell de la Gent Gran i que s’havien de 
fer un seguit de tràmits per tal de constituir-lo, que el regidor calculava que en unes 
tres setmanes estarien fets, però han passat ja uns mesos i volem preguntar com està 
aquest assumpte. Hi ha alguna data fixada per dur-ho a terme? 
 
- El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que la informació que posen a la seva pregunta és 
correcta, i que llegirà un fragment del Reglament d'aquest Consell (pàgina 2, article 
5 punt I). 
Article 5. Dels membres dal Consell municipal do la Gent Gran d’Arenys de Mar  
1. El Consell estarà format per: 
a) 1 representant de cadascuna de les entitats arenyenques I'objectiu de les quals 
sigui la Gent Gran i que expressin lliurement la seva voluntat de formar-ne part. 
a) Fins a un màxim de 5 persones que a títol personal, vulguin participar-hi i que no 
ho facin en altres Consells municipals. Aquesta convocatòria serà pública. 
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La reunió que s'ha de convocar és la constitutiva i cal seguir el procediment indicat. 
Diu que en aquest sentit s’han posat en contacte amb les entitats ad-hoc: Esplai i 
Vocalia de Jubilats, que després de les oportunes explicacions, ja que no estaven 
gaire convençuts, han informat ja de quins seran els seus representants. 
Les altres 5 persones s'han de presentar voluntàriament quan es faci l’exposició 
pública, però difícilment ho faran si no hi ha una gestió prèvia. Diu que davant del 
risc que pugui quedar deserta, han contactat amb algunes persones que poden 
encaixar amb el perfil descrit i estan esperant la seva resposta; tenen el 
procediment a punt per fer l’exposició pública i convocar el Consell, a l’espera de 
la disponibilitat d’aquestes persones per poder iniciar el procés. 
 
6. La proliferació de robatoris a la nostra vila aquestes darreres setmanes està 
provocant certa alarma social entre la població. Hem escoltat per Ràdio Arenys que es 
relaciona aquest augment d’inseguretat amb la proliferació d’okupes a l’antiga casa de 
can Mils. Ens pot explicar el govern quines són les actuacions que s'han dut a terme 
sobre això? 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que no es pot sentenciar els okupes. 
Els mateixos caporals de la Guàrdia Urbana i els Mossos d’Esquadra han fer serveis de 
seguiment. 
S’ha emplaçat el Lidl per solucionar el tema, però oficialment no se’ls ha requerit. 
S’ha de tapiar i tancar l’antiga casa de can Mils. 
Tot això no vol dir que els okupes siguin delinqüents.   
 
7. Com s'ha previst el dispositiu de seguretat per a la cita multitudinària d'aquest cap 
de setmana de la Diada de la Puntaire. Es podrà mantenir amb certesa el PAU, el Pla 
d'autoprotecció previst en aquests casos per a esdeveniments d’alta concurrència com 
la que s’espera a Arenys aquest diumenge?... Ens preocupa força que hores d’ara quan 
queden escasses 72 hores per a aquesta celebració, no estigui aclarit si hi haurà el 
dispositiu previst de la nostra Policia Local, si hi haurà mossos o no o si s’haurà de 
recórrer a la contractació de seguretat privada, com va anunciar l’alcalde per Ràdio 
Arenys. O haurà de recórrer al Decret d’Alcaldia obligant els agents a efectuar el 
servei? Arenys afronta un repte tan important com aquest, amb milers de persones i la 
seva mobilitat, sense tenir les qüestions de seguretat resoltes, quan és un tema molt 
important, com per tenir la situació clara hores d’ara. 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que l’inspector va dir que s’havia de signar un Decret. Els 
agents necessaris seran catorze en lloc de disset. 
També diu que hi haurà mitjans dissuasoris i el carrilet per portar la gent al centre de 
la població. 
 
8. Lligant amb aquest tema, ens agradaria conèixer com s'ha portat a terme la 
negociació amb la Policia Local. A través de Ràdio Arenys hem sentit declaracions 
contradictòries que han arribat fins i tot a fer-nos pensar que l’alcalde ha desautoritzat 
la regidora de Governació en aquest conflicte. 
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- L’alcalde Sr. Fors  diu que ell és el cap superior de la Policia Local i ha de fer complir 
les normes per a la seguretat necessària. 
No ha dit que qui dia passa any empeny; s’ha passat dies parlant amb altres alcaldes. 
Respecte a una bossa d’hores com a Sant Pol de Mar, vol que estiguin dins de la 
legalitat. Què més voldria, diu, que tenir la gent contenta i estar tots tranquils.  
Aquest govern no està distanciat. No han abaixat mai el sou ni els drets. 
Hi ha moments que estan a punt de solucionar-ho. El que s’hagi d’acordar es portarà a 
Ple i si s’aprova va bé i si no s’aprova s’haurà de tornar a negociar, mai no hi ha hagut 
un robatori quan no hi havia patrulla. 
 
9. En el Ple ordinari del mes de febrer, el grup municipal d'ICV va preguntar al govern 
per la situació d'una obra de pisos al núm. 6 del passeig de Josep Xifré (passeig de 
Mar). Fa poques setmanes que les reixes de tancament estaven tombades i suposaven 
un perill evident per als vianants. Tornem a demanar si saben quina és la situació 
d'aquesta obra. Creuen que es possible poder retirar les tanques d’obra que ocupen 
part de la vorera i que són un perill per als vianants, sobretot, quan hi ha més 
aglomeració de gent en aquesta zona i especialment els diumenges que es fa la nova fira 
d’artesans? 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que és una fallada d’aquest govern no haver-li donat 
aquest informe. No hi ha manera de posar-se en contacte amb l’empresa. Hi ha més de 
40 requeriments. 
 
10. Ha previst la Regidoria de Medi Ambient alguna actuació d’urgència al mal estat en 
què es troba el rial de Valldemaria al seu pas pel Cavaió? Aquests darrers dies, el pas 
de camions i les pluges l’han convertit en un lloc perillós de pas per a vianants i també 
perquè algun vehicle s'hi pugui quedar a mig camí. 
 
- El regidor Sr. Almansa diu que és veritat que a causa del mal temps de la setmana 
passada s'ha deteriorat el pas i que durant la setmana vinent arreglaran la part que 
pertoca a Arenys per tal que quedi estable el pas de vehicles i vianants. 
 
d) Preguntes que formula el grup municipal del PSC: 
 
1.- Ens hem assabentat per correus interns de l’Ajuntament, per la ràdio municipal i 
també per escrits apareguts al carrer que hi ha problemes a la Policia Local. A més s’ha 
constatat públicament que hi ha diferències de criteri entre la Regidoria i el mateix 
alcalde sobre diversos assumptes en matèria de seguretat. Voldríem fer les següents 
preguntes: 
1.1 És cert que hi ha reivindicacions de la Policia Local que no estan ateses? Quines 
són aquestes reivindicacions? Són de caràcter econòmico-retributiu o n’hi ha d’algun 
altre tipus? 
1.2 En aquests supòsits qui negocia en nom de la Policia Local, els mateixos 
policies, el Comitè de l’Ajuntament o el comandament de la Policia? Per part del 
govern qui negocia, la regidora de seguretat o l’alcalde? 
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1.3 Ens pot confirmar o no si les reivindicacions de la Policia Local han repercutit en el 
funcionament del servei i no ens referim a l’estat d’ànim sinó a si s’ha notat una 
disminució en multes, augment en el nombre de baixes laborals, algun servei que quedi 
desatès, com el tancament de parcs, etc? 
1.4 Es preveu o ja hi ha un principi d’acord amb la Policia? Aquest principi d’acord és 
compartit per tot el govern? Quines diferències de plantejament hi ha entre la regidora 
de Seguretat i l’Alcaldia? 
1.5 En el cas que les negociacions acabessin amb un resultat d’augment retributiu o 
d’altres condicions s’ha tingut en compte les normes actuals sobre les limitacions en 
l’increment de la massa salarial? Els acords a què es pogués arribar podrien ser 
extrapolables a tot el personal de l’Ajuntament? 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que aquest moment no estan parlant de diners, ja que hi ha 
col�lectius que no poden deixar de fer hores extres. 
S’ha d’arribar de 110.000 euros a 90.000 euros. 
Es fan moltes activitats que comporten tallar molts carrers i poden arribar a costar 
més les hores extres que les activitats. 
Per la challenge ja s’ha comunicat que no hi posarem més agents que els que toquin. 
S’ha de buscar un encaix que permeti que dins de la legalitat es pugui arribar a tot 
arreu amb els diners que es necessiten, d’una manera flexible. 
 
2.- Sobre el radar mòbil que periòdicament utilitza l’Ajuntament voldríem saber quins 
resultats se n’obtenen, quin és el seu àmbit d’actuació i quins són els costos per a 
l’Ajuntament. 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero manifesta literalment el que segueix:  Com bé sabeu,  
a l’anterior legislatura ja s’utilitzava el radar cedit pel Servei Català de Trànsit, que es fa 
servir per la Policia Local per detectar i denunciar les infraccions per excés de 
velocitat, principalment a la travessera de la carretera N-II, però també als carrers del 
municipi on es percep que hi ha un excés de velocitat en els vehicles. 
Els resultats que se n’obtenen, doncs depèn del dia, de l’horari d’utilització i del lloc on 
es faci servir. En moltes ocasions només serveix per constatar estadísticament que en 
un determinat carrer no s’excedeix de la velocitat permesa. 
Com que la cessió és gratuïta, els costos per a l’Ajuntament són els corresponents a 
les hores de feina del personal que utilitza l’aparell, que en aquest cas no es 
retribueixen com a hores extraordinàries perquè com ja els he comentat anteriorment 
a hores d’ara no s’està fent cap hora extraordinària a la Policia Local. 
 
3.- Aquest cap de setmana hi ha previst un acte importantíssim de reconeixement a la 
tradició de les puntes. Acte en el qual convidem tots els arenyencs a participar-hi 
activament i a gaudir-ne. Voldríem saber en cas de pluja quines previsions s’han fet. 
Alhora ens interessa saber si s’ha contractat assegurança per aquest fet. 
 
- La regidora Sra. Mir contesta que no cal dir que la preparació d’aquest cap de 
setmana ha estat una tasca molt i molt gran. 
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La por a la pluja hi ha estat des del primer moment, i s’ha contractat una assegurança 
per les despeses que això comportaria. Diu que com que no tenen les Clarisses per 
poder-hi portar una dotzena d’ous, s’hauran de refiar dels mapes del temps, que 
actualment diuen que hi haurà inestabilitat, però que els més concrets marquen que 
serà un dia tapat, i que les pluges no s’esperen a la costa. Vol confiar que podran fer la 
festa tan i tan esperada pel món de les puntaires. 
 
4.- L’any 2013 en farà cent del naixement de Salvador Espriu. Voldríem saber quina 
previsió hi ha per a la commemoració d’aquesta efemèride i quina és la implicació de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
La regidora Sra. Mir contesta que la Generalitat la setmana passada ja els va confirmar 
que el proper 2013 seria nomenat ANY ESPRIU. Demà a les 10 del matí hi ha una 
reunió a l’Ajuntament amb el comissari que ha escollit la Conselleria de Cultura, el Sr. 
Xavier Bru de Sala. 
Diu que tot i que fa temps que ja hi estan treballant juntament amb la Institució de les 
Lletres Catalanes i el Centre Espriu, ara s’hi afegeix la Conselleria de Cultura amb la 
qual es van reunir ja fa un mes i mig per començar a pautar el que creuen que hauria 
de ser l’any ESPRIU. Així doncs, després de la trobada amb el comissari sabran amb 
més detall la seva implicació. 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que va trucar el Conseller Sr. Mascarell comunicant que 
estaven il�lusionats amb l’Any Espriu i que el mateix president seria al capdavant d’una 
de les coses que va dir el Sr. Mascarell:  que volen que l’any 2013 passin per Arenys de 
Mar totes les escoles de Catalunya. 
 
5.- Sobre el desdoblament de la via del tren Arenys-Blanes, quines actuacions pensa 
emprendre el govern per evitar que ens afecti al Port d’Arenys? 
 
- L’alcalde Sr. Fors diu que l’Ajuntament incorporarà al POUM les al�legacions 
presentades per l’empresa pública Ports de la Generalitat, a l’objecte que no es 
destrossi el Port d’Arenys de Mar, ja que si s’apliqués la doble via quedarien partits en 
dos els elements emblemàtics i altres indrets. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària        Vist i plau 
         L’alcalde  
 
 
 
 
 
 
 



 
  
 
 
  

42

 

 
 


